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Vážení čtenáři Cesty,
je neuvěřitelné, jak rychle je za námi rok 
2020. Byl to náročný rok, který si bude 
pamatovat každý z  nás. Jak se říká „vše 
zlé je k  něčemu dobré“, a  tak věřím, že 
letošní zkušenost s mimořádnou situací 
kolem koronaviru nám dala zkušenosti, 
které využijeme v budoucnu. 
Většina obcí měla v  plánu mnoho akcí, 
a to i nyní na konci roku, situace je však 
komplikovaná a akce byly většinou zru-
šeny nebo se o  jejich letošním zrušení 
uvažuje. Já pevně věřím v to, že příští rok 
bude na tyto akce mnohem příznivější 
a všichni si je užijeme právě v roce 2021.
V  roce 2020 měla proběhnout tradiční 
akce „Mikroregion Němčicko se baví“ 
v  Želči, kde měli mít s  toutu akcí pre-

miéru. Musím poděkovat vedení obce 
Želeč, že se k akci postavila velmi dobře 
a připravovala se na ni zodpovědně. Tato 
akce se však nakonec nekonala právě 
z  důvodu epidemiologických opatření, 
a tak na ni můžeme těšit v létě 2021. Již 
nyní vím, že to bude akce jistě povede-
ná, protože síly vložené do ní tento rok, 
se v příštím roce jistě zúročí.
Další tradiční mikroregionální akce byla 
„Na bicyklech Němčickem“.  Z  důvodu 
epidemiologických opatření tato akce 
proběhla netradičně, a  to bez dojezdu 
a následného programu. Celkem se akce 
zúčastnilo více jak 800 cyklistů. Věřím, že 
v roce 2021 proběhne plně v tradičním 
duchu a setkáme se všichni na dojezdu 

v Pavlovicích u Kojetína.
Závěrem roku každý z nás bilancuje nad 
uplynulým časem. Nastává doba, kdy by 
měl každý z nás umět zvolnit. Nestresuj-
me se z nějakých omezení, zákazů a na-
řízení. Ty tu teď sice jsou, ale zcela jistě 
pominou. Vánoční čas a konec roku není 
jen o  nakupování. Vzpomínejme na to 
dobré co je v nás a kolem nás. Važme si 
rodiny a svých blízkých.  
Přeji Vám všem krásné a pohodové svát-
ky, klidný vstup do nového roku a přede-
vším  v roce 2021 zdraví, pohodu a život-
ní spokojenost.

Kamil Štětař, 
předseda MRG Němčicko

či, kde měli mít s  toutu akcí pre- duchu a setkáme se všichni na dojezdu 
předseda MRG Němčicko
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Není jednoduché psát o  tom, co 
všichni společně, znovu prožíváme po 
jednom překonaném jarním nouzovém 
stavu. COVID 19 nejspíš ovlivní životy 
nás všech více, než by si kdokoliv z nás 
chtěl připustit. Po létě, kdy došlo k roz-
volnění pravidel a zákazů, jsme možná 
nabyli dojmu, že boj s pandemií se nás 
již nebude natolik osobně dotýkat. Nic-
méně opak je pravdou a  situace z  po-
sledních dní ukázala, že nás všechny 
nejspíš čeká ještě dlouhá cesta….. 

První vlnu jarních omezení jsme 
u  nás v  Dobromilicích zvládali, jak se 
dalo. Vyhlášení nouzového stavu od 
12. března 2020 v  podstatě znamena-
lo zmrazení celého veřejného života. 
Došlo k  uzavření Obecního úřadu pro 
veřejnost, s  rozvolňováním pravidel 
úřad začal fungovat v nouzovém stavu 
a byly vyčleněny hodiny pro veřejnost. 
Mateřská škola se zavřela od pondělí 16. 
března 2020 a  v  rámci vzdělávání dětí 
pedagogové připravili Domácí výuku 
přes webové stránky školy. Školka se 
opět otevřela, 25. května 2020, což bylo 
ve stejný termín jako otevření prvního 
stupně ZŠ. Školka pak byla otevřená 
i celý měsíc červenec, což bezpochyby 
uvítalo mnoho rodičů, kteří se vrace-
li zpět do práce. V  průběhu pandemie 
se zaměstnanci školky zapojili do šití 
roušek pro místní obyvatele, přibližně 
700 ušitých roušek si mohli místní ob-
čané vyzvednout v  prodejně potravin 
COOP. Prodejna potravin zůstala po ce-
lou dobu pandemie otevřená a v první 
vlně, hned po vyhlášení nouzového sta-
vu, do prodejny byla přidělena obecní 
pracovnice paní Miluše Piskovská, která 
dohlížela na dodržování zvýšených hy-
gienických pravidel a  také pravidelně 
dezinfi kovala nákupní košíky a  kliky. 
Zaměstnanci obchodu začali čerstvé 
pečivo balit do igelitových sáčků, což 
v  našem obchodě trvá po celou dobu 
pandemie až dodnes. Také místní ha-
sičský sbor se zapojil do pomoci obča-
nům, v  měsíci dubnu, hasiči roznášeli 
ušité a  jednorázové roušky, občanům 
do jejich domovů. Společně s  rouška-
mi se roznášela i dezinfekce AntiCovid, 

Dobromilice
Boj s pandemií u nás v Dobromilicích

kterou zprostředkoval MAS Hanácký 
venkov. Za tuto pomoc patří všem zmi-
ňovaným velké poděkování. 

Místní farnost musela s  vyhláše-
ním nouzového stavu zrušit veške-
ré bohoslužby jak ve všední dny, tak 
o  víkendech a  svátcích. Útěchou pro 
všechny bylo, že brána kostela zůstala 
otevřena a poskytla tak každému mož-
nost osobní modlitby v  těžké životní 
situaci. V  průběhu dubna farnost při-
stoupila k  online přenosům bohoslu-
žeb, 5. dubna 2020, tak byla z našeho 
kostela online streamem, vysílána mše 
na Květnou neděli. Velikonoční boho-
služby byly v Nezamyslicích a přenášel 
je Zbyněk Burget online streamem. Na 
Velikonoční pondělí 12. dubna 2020 
se sloužila online mše v našem koste-
le. Po Velikonocích se situace zlepšila 
a byl dovolen omezený počet účastní-
ků při mši, na farních webových strán-
kách byl zřízen elektronický „zápisník“, 
kde se mohl každý zapsat a  účast na 
mši si rezervovat. S nastávajícím podzi-
mem se v kostele uskutečnil benefi ční 
varhanní koncert 13. září 2020. A také 
se do kostela opět vrátila povinnost 
nosit roušky a je omezen počet účast-
níků při bohoslužbách. 

Regionální muzeum bylo zavřeno 
od 13. března 2020, takže většina na-
plánovaných výstav se musela zrušit 
a  některé se přesunuly na léto. Muze-
um se otevřelo od července a v tomto 
měsíci se uskutečnila výstava, kterou 
připravilo pivínské divadlo PIDI „Z  po-
hádky do pohádky“, k  vidění byla po-
hádka Princezna ze mlejna a  S  čerty 
nejsou žerty. Pro děti byla přichystána 
pekelná váha, na které mohly zvážit své 
hříchy. Výstavu zhlédla Mateřská škola 
z  Dobromilic a  také příměstské tábory 
z Dobromilic a z Doloplaz. Další výsta-
va, která probíhala v měsíci srpnu, byla 
výstava obrazů od p. Květoslava Černé-
ho z Němčic nad Hanou, který namalo-
val sérii obrazů k 100 letému výročí naší 
republiky. V měsíci září současně s akcí 
„Na bicyklech Němčickem“ byla k  vi-
dění výstava o  Sopkách v  geologické 
minulosti Moravy a  Slezska zapůjčena 

z  Muzea a  galerie v  Prostějově. Kvůli 
dalšímu vývoji pandemie se akce na-
plánované na podzim a zimu přesouva-
jí do letních měsíců. 

Na kulturní život měla pandemie ne-
představitelný dopad. Došlo ke zrušení 
mnohých naplánovaných akcí, nekonal 
se tradiční velikonoční jarmark, Pálení 
čarodějnic za Sokolovnou ani oslava 
Dne matek. Hody, které tento rok při-
padly na víkend 6. – 7. června 2020 pro-
běhly také v  omezeném rozsahu, ale 
kolotoče k nám přijely na obvyklé mís-
to. Na tomto místě patří poděkováni 
našemu fotbalovému klubu, který v so-
botu 6. června 2020 odehrál na našem 
hřišti dvě hodová přátelská utkání s Ne-
zamyslicemi a  díky bohatému občers-
tvení se také postaral o  hodové vyžití 
v naši obci. V letošním roce také slavíme 
135 let od založení našeho hasičského 
sboru. Bezpochyby je velkou škodou, 
že se nemohla uskutečnit naplánova-
ná oslava 13. června 2020. Akci Soutěž 
o nejsilnějšího muže, kterou v naši obci 
pořádají manželé Puklovi z Hradčan, se 
taktéž nepodařilo zrealizovat ani v  ná-
hradním zářiovém termínu. S ohledem 
na rizikovou skupinu se neuskutečnilo 
ani Setkání seniorů, které bylo v plánu 
19. září 2020. Zda se uskuteční, alespoň 
tradiční adventní akce ukáže čas, ale 
prognózy jsou skeptické. 

Není také žádným tajemstvím, že 
i v naši obci se objevil u místních oby-
vatel potvrzený COVID 19. Nutno říci, 
že v  první jarní vlně jsme odolávali 
a žádný případ nákazy se zde neobjevil, 
to ovšem nemůžeme říci o situaci s při-
cházejícím podzimem. Vyskytlo se zde 
několik případů a  rodin, které si one-
mocněním prošly. Většina měla pou-
ze slabší průběh nemoci, někdo o  ní 
dokonce ani nevěděl, kdyby nešel na 
testy. Ovšem byl tu i  případ s  vážným 
průběhem, který vyžadoval hospitali-
zaci v nemocnici. Proto je stále důležité 
dbát osobní zodpovědnosti, neboť ni-
kdo z nás nevíme, jak by na nás nemoc 
působila. 

Denisa Zatloukalová
Regionální muzeum Dobromilice 
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Po jarní pandemii COVID-19 se 
školka znovu v  květnu otevřela pro 
děti. Podařilo se nám zorganizovat 
a  uskutečnit v  červnu výlet do ZOO 
v  Brně za fi nanční podpory „Šablony 
II“. Účastníky byli nejen děti ze školky, 
ale i jejich sourozenci s rodiči. Součástí 
byla komentovaná prohlídka zoologic-
ké zahrady. Výlet se vydařil!   

V  měsíci červenci měly děti mož-
nost prázdninového provozu a prožily 
jeden měsíc s vrstevníky, kteří jim zjara 
chyběli. Poslední srpnový týden bylo 
„Rozloučení s  prázdninami“.  Pro děti 
byla v areálu školní zahrady připrave-
na stanoviště s plněním různých úkolů 
a pak si s rodiči opekly špekáčky. Ostat-

Mateřská škola Dobromilice v uplynulém pololetí

Kulturní akce, 

které se uskutečnily

ní návštěvníci mohli v areálu místního 
muzea  ochutnat třeba dobroty z udír-
ny nebo makrely na grilu. Počasí nám 
přálo, účast byla hojná a těšíme se na 
další společnou akci. Poděkování patří 
všem, kteří se na této akci podíleli.

Od září jsme navázali na logo-
pedickou péči, kdy za dětmi do MŠ 
dojíždí kvalifikovaná logopedka. 
Dále jsme pro děti zprostředkovali 
optometrické vyšetření pro včasné 
odhalení očních vad od společnos-
ti Prima Vizus. V  měsíci říjnu proběhl 
sběr papíru v  rámci projektu „Soutěž 
s  panem Popelou“, skrze kterou děti 
vedeme ke třídění odpadu a ochraně 
přírody. Ve druhé polovině října pro-

běhlo v  MŠ interiérové fotografování 
s  předvánoční tématikou „Zimní les“, 
o které byl velký zájem ze strany rodi-
čů. Byli bychom rádi, kdyby fotky udě-
laly radost nejen rodičům, ale všem 
blízkým, se kterými se rodiny třeba 
nemohly v  důsledku nepříznivé epi-
demiologické situace vidět. S  dětmi 
připravujeme předvánoční vystoupe-
ní, které bude letos zřejmě jiné. Chce-
me, aby Vám děti jako každý rok nějak 
zpříjemnily předvánoční čas.

Za sebe i kolektiv MŠ přeji pokojné 
prožití svátků vánočních a do nového 
roku hodně zdraví.

Mgr. Zdislava Grmelová, MPP
ředitelka školy

které se uskutečnily
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Zahájení výstavy obrazů p. Černého - Zahájení výstavy obrazů p. Černého -
100 let republiky100 let republiky

Z  pohádky do pohádky - návštěva příměst-
Z  pohádky do pohádky - návštěva příměst-ského táboraského tábora

XIV. ročník mikroregionu na bicyklech
XIV. ročník mikroregionu na bicyklech

Výstavu Z pohádky do pohádky pro nás 
Výstavu Z pohádky do pohádky pro nás 

připravilo pivínské divadlo PIDI.
připravilo pivínské divadlo PIDI.

Vítání občánků červen 2020Vítání občánků červen 2020

Rozloučení s prázdninami 
Rozloučení s prázdninami v MŠ,28. srpna 2020v MŠ,28. srpna 2020

Pasování předškoláků v MŠ 19. června 2020
Pasování předškoláků v MŠ 19. června 2020

Noc sokoloven 19. června 2020
Noc sokoloven 19. června 2020

Děti MŠ v ZOO Brno
Děti MŠ v ZOO Brno

Benefi ční varhanní koncert v  kostele Všech 
Benefi ční varhanní koncert v  kostele Všech svatých, 13. září 2020svatých, 13. září 2020
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Druhá polovina roku 2020 v Doloplazech 

Doloplazy

Hlavním úkolem v  druhém pololetí letošního roku bylo 
vzhledem k  čerpání přidělené dotace zahájení revitalizace zá-
meckého parku. Do výběrového řízení se přihlásilo celkem 12 
fi rem, zvítězila fi rma FLORSTYL Kunovice s  částkou 1 819 000 
Kč. Obec získala dotaci ve výši 60 % nákladů ze Státního fon-
du životního prostředí a 40 % bude hrazeno z rozpočtu obce. 
Firma zahájila práce na tomto projektu koncem září, kdy pro-
vedla srovnání a  odplevelení části zámeckého parku. Zároveň 
bylo provedeno   odborné ošetření stávajících dřevin a křovin. 
Pracovníci fi rmy připravili záhony pro výsadbu rododendronů 
a  azalek,  kolem zámku pak pro výsadbu hortenzií. Následně 
bylo vysazeno cca 70 ks stromů. Celá realizace tohoto projektu 
směřuje k tomu, aby se zámecký park svým vzhledem co nejvíce 
přiblížil původnímu projektu z roku 1894. Součástí revitalizace 
je i vybudování parkových cestiček, které  obec buduje podle 

projektu svépomocí, jelikož jejich realizace není uznatelným 
nákladem dotace. Předpokládaný rozpočet na vybudování ces-
tiček je cca 150 tis. korun.  Celá revitalizace má být dle smlouvy 
o dílo ukončena v listopadu 2020. Vzhledem k menším potížím 
s parkovým mobiliářem požádáme o prodloužení doby realizace 
projektu. Kvůli fi nanční náročnosti byla revitalizace rozdělena do 
dvou etap. V rámci druhé etapy by měly být vybudovány zbý-
vající cestičky a doplněna další výsadba, která už není součástí 
dotace. Naším přáním je i obnovení jezírka, které si ještě někteří 
občané v parku pamatují. Zde však bude kromě fi nancování nut-
né vyřešit i napájení jezírka vodou. Projekt revitalizace připravila 
Ing. Alena Vránová, fi rma Atelier LIST, Landscape Architecture, 
Koryčany, která zároveň plní funkci odborného dohledu nad re-
alizací. S novou podobou parku jsme spokojeni a doufáme, že se 
bude líbit i občanům naší obce a širokého okolí. 

4 CCECESTA - Zima 2020



Informační noviny Mikroregionu Němčicko 5

Informace ohledně plánované cyklostezky 

Doloplazy - Dobromilice
Tuto stavbu zastupitelstvo obce pro-

jednává téměř na každém zastupitelstvu 
a  hledá nejlepší způsob fi nancování. 
Výstavba cyklostezky byla naplánovaná 
již na letošní rok, ale bohužel k protahu-
jícímu se stavebnímu řízení a naší snaze 
zajistit co nejvíce fi nančních prostředků 
z dotací, bude tato stavba posunuta a její 
zahájení plánujeme na únor 2021 (prove-
dení zemních prací). 

V  současné době máme všechna 
souhlasná stanoviska a stavební povo-
lení, která nás opravňují stavbu zahá-
jit, ale vzhledem k vysokému rozpočtu 
stavby hledáme další dotační možnosti. 
Na posledním zasedání zastupitelstva 
dne 19.11.2020 však zastupitelé roz-
hodli, že stavba bude zahájena a ukon-
čena opravdu v roce 2021. Doufáme, že 
cyklostezka bude sloužit k  bezpečné-

mu spojení obcí Doloplazy a Dobromi-
lice.  

Závěrem dovolte, abych jménem za-
stupitelstva obce Doloplazy popřál všem 
občanům mikroregionu krásné prožití 
vánočních svátků a hlavně hodně zdraví 
do nového roku, ve kterém se snad spo-
lečenský a kulturní život v našich obcích 
pomalu vrátí do zavedených kolejí. 

Ladislav Sypko, starosta obce Doloplazy
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Dřevnovice

Vážení čtenáři,
rok s  rokem se sešel  a  opět se už 

všichni těšíme na jedno z  nejkrásněj-
ších období. Všichni víme, že letošní rok 
byl pro nás všechny nelehký. Možná teď 
vnímáme intenzivněji každou pozitivní 
zprávu, protože těch špatných slyšíme 
opravdu hodně.

Konec roku nás vybízí k  bilancování 
a hodnocení. I letos tomu není jinak. Bo-
hužel vše je ovlivněno Covidem.

I  přesto se nám podařilo uskuteč-
nit některé kulturní a  sportovní akce. 
Velkou událostí pro naši obec byly 
oslavy 125. výročí založení SDH, které 
se konaly ve dnech hodů. Obec zajis-
tila hudbu a atrakce pro děti,  bohatý 
program zajistili naši hasiči. Škoda jen, 
že slavnostní předání zásahového vo-
zidla bylo později. Ale i tak si myslím, 
že nový Mercedes za 1 180 000,-Kč 
si naši hasiči užijí. Doufám jen, že se 
bude jezdit s  dětmi více na závody 
než k  zásahům. Jsem ráda, že i  Olo-
moucký kraj nám přidal na pořízení 
zásahového vozidla 186 500,- Kč.

V  těchto dnech probíhá rekon-
strukce obecního úřadu, na kterou 

jsme získali dotaci ve výši 2 989 889,-Kč 
z MMR.

Máme před sebou vybudování no-
vých chodníků, opravu MŠ a  kulturního 
domu. Snad se nám podaří zajistit dosta-
tek fi nančních prostředků na investiční 
akce, které jistě ovlivní vzhled naší obce.

Děkuji našim zastupitelům, všem 
spolkům a organizacím i našim obecním 
zaměstnancům za jejich dobrou práci, 
která je vidět na každém kroku.

Přeji radostné a  příjemné prožití vá-
nočních svátků. Doufám, že i v této uspě-
chané a pro svět nelehké době, si většina 
z nás najde čas na odpočinek, na příjem-
né chvíle strávené s rodinou a svými blíz-
kými. Ať se tak stane u  štědrovečerního 
stolu nebo třeba jen ve vzpomínkách, 
které jsou stejně tak cenné… a v novém 
roce nám přeji hodně zdraví, štěstí a Bo-
žího požehnání.

Bohumila Charvátová
starostka obce

Slovo starostky

strukce obecního úřadu, na kterou 

starostka obce

TanečníTaneční

MasopustMasopustMasopustMasopust

SDH Dřevnovice
V  ohlédnutí za uplynulým rokem si 

dovolím jménem spolku SDH Dřevnovi-
ce informovat o našich akcích, které jsme 
sami pořádali nebo na kterých jsme se 
částečně podíleli. Začátkem roku 2020 
jsme prováděli zabezpečení z  hlediska 
požární ochrany pro novoroční ohňostroj 

pořádaný obcí Dřevnovice, který probíhal 
1. 1. na Areálu zdraví.

Následující lednové dny se nesly v du-
chu pokračování tanečních lekcí pro do-
spělé, které náš sbor uspořádal pro naše 
spoluobčany a proběhly v měsících pro-
sinci a lednu. Jednotlivé taneční lekce se 

pro mnohé z nás staly příjemným zpest-
řením chladných zimních večerů a  díky 
skvělému vedení taneční školy H+L Vyš-
kov jsme si zopakovali nám známé tance 
a naučili se i pár nových.

V  únoru jsme pořádali již tradiční 
„hasičský ples“, který se těšil velké účasti 
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a  v  jehož průběhu nás doprovázela hu-
dební skupina Předina. Jako každý rok 
byla pro naše hosty připravena hodnotná 
tombola.

Tento měsíc jsme pak završili uspořá-
dáním prvního ročníku tradiční vesnické 
zábavy, kterým byl Masopust. Tuto pro 
nás novou akci jsme zahájili žádostí sta-
rostky obce o masopustní právo a povole-
ní průchodu obcí pro náš průvod masek, 
kterých se sešlo velké množství. Celou 
akcí nás provázela kapela Markovanka. 
Akce byla velice úspěšná a zájem ze stra-
ny občanů byl velký. Proto se budeme 
snažit tuto tradici udržovat a  vylepšovat 
i v následujících letech.

Další činnost našeho sboru byla po-
znamenána zhoršenou epidemiologic-
kou situací, vlivem které jsme nemohli 
uskutečnit naše tradiční každoroční akce, 
kterými je „stavění a kácení máje“ (17. roč-
ník) v květnu a červnový Memoriál Aloise 
Zelinky (13. ročník), který vznikl na počest 
zesnulého spoluzakladatele hry Plamen 

na okrese Prostějov našeho bratra Aloise 
Zelinky.

V  srpnu jsme důstojně oslavili 125. 
výročí založení sboru, které proběhlo 23. 
srpna v  rámci hodového víkendu pořá-
daného v naší obci. V rámci našich oslav 
proběhl průvod obcí s  položením věn-
ců na pomníky padlých z 1. a 2. světové 
války. Slavnostním zakončením průvodu 
byla mše svatá, která proběhla na areálu 
zdraví. Mimo ukázky hasičské techniky 
a atrakcí pro děti, mohli návštěvníci spat-
řit výstavu obsahující historické fotografi e 
SDH a současnou a historickou techniku 
našeho sboru.

V měsíci září jsme se podíleli na tradič-
ní obecní akci, která každoročně zakonču-
je období letních prázdnin a těší se velké 
oblibě jak mezi dětmi, tak i  mezi rodiči. 
Touto akcí je Strašidelná stezka, která pro-
běhla na Areálu zdraví. 

V  říjnu pak nastal okamžik, na který 
se náš sbor těšil již od konec loňského 
roku, a  tím bylo předání nového vozidla 

pro naši zásahovou jednotku. Plánování 
nákupu nového vozidla probíhalo již od 
konce loňského roku, kdy byla vybrána 
komise sestávající z členů SDH a ze zastu-
pitelů obce, které měla za úkol vybrat typ 
vozidla splňující všechny naše požadavky. 

Přes mnohé peripetie a  nelehké roz-
hodování vlivem fi nančních omezení 
a  nedostatků stavebního řešení naší ha-
sičské zbrojnice bylo komisí nakonec vy-
bráno vozidlo Mercedes Benz Sprinter, 
které nám bylo zástupci fi rmy ZHT Polička 
12. 10. slavnostně předáno.

Za pořízení vozidla tímto děkujeme 
členům zastupitelstva obce Dřevnovice, 
kteří pro jeho nákup vyčlenili nemalé fi -
nanční prostředky z rozpočtu obce a za-
bezpečili příspěvek z Olomouckého kraje.

Vozidlo bude využíváno zejména pro 
zásahovou činnost jednotky, ale také na 
podporu akcí obce Dřevnovice a pro po-
třeby našich mladých hasičů, kteří se pod 
vedením slečny Natálie Zelinkové pravi-
delně účastní okolních závodů a soutěží 
na kterých často získávají velmi dobrá 
umístění.

V průběhu roku náš sbor nepořádal 
pouze kulturní akce, ale také vyjížděl 
k neočekávaným zásahům na výpomoc 
při řešení krizových situací spojených se 
záplavami v  obci Nezamyslice a Tištíně, 
vyrazil na pomoc našim spoluobčanům 
s likvidací sršního hnízda a také jsme pro-
vedli jarní sběr papíru a železa. 

Závěrem si dovolím popřát všem ob-
čanům našeho mikroregionu klidné pro-
žití svátků vánočních a  do nového roku 
pak hodně zdraví, štěstí a lásky.

Ing. Martin Novotný
místostarosta SDH Dřevnovice
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místostarosta SDH Dřevnovice
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Hruška
Vážení a milí čtenáři,

letošní rok pro nikoho z  nás nebyl 
nijak lehký. Všechny nás v  určité míře 
zasáhla pandemie onemocnění COVID 
19, která nám všem přinesla spoustu 
omezení jak v  soukromém, tak spole-
čenském a kulturním životě. Vše co jsme 
měli v plánu, ať už se to týká kulturních 
nebo investičních akcí v naší obci, ovliv-
nila vládní opatření i nouzový stav.

Co se v  naší obci událo v  prvním 
pololetí letošního roku, bylo již zmíně-
no v  minulém čísle tohoto občasníku. 
V  červnu se u  nás konalo Boží 
Tělo s  panem farářem Tomá-
šem Stroganem za doprovo-
du dechové kapely. V  tomto 
měsíci nezahálely ani místní 
spolky. Na konci měsíce spolek 
Hruštičky ve spolupráci s  SDH 
Hruška a obcí Hruška uspořáda-
li na místním hřišti „Výpravu za 
pirátským pokladem.“ Na tuto 
akci se sešlo hodně dětí i  do-
spělých v pirátských kostýmech. 
Vzhledem k tomu, že bylo krásné 
počasí, všichni si tento den moc 
užili. V  době letních prázdnin se 
Hanácké sóbor Hruška účastní 
tradičních vystoupení na Doža-
té v  Pivíně, Kojetínských hodech 
a  hodech v  Měrovicích na Hané. 
Koncem srpna do naší obce zavítal 
kouzelník Katonas, který ve spolu-
práci s obcí připravil pro děti „Kou-
zelnickou show.“  Děti si mohly užít 
nejen spousty kouzel, čarovných 
triků, ale také skákací hrad, tom-
bolu a také pro ně byly připrave-
ny různé sladkosti. Místní spolek 
Hruštiček v měsíci srpnu obnovil 
svoji činnost, měl do konce roku 
připraveno několik akcí pro děti 
i s dětmi, které se ovšem nemohli 
uskutečnit. SDH Hruška po dlou-
hé době dalo dohromady druž-
stvo veteránů, které se v  měsíci 
září zúčastnilo hasičských závo-
dů ve Víceměřicích. Od 10. srpna 
do 30. listopadu máme uzavře-
nou silnici mezi Hruškou a Tvo-
rovicemi z důvodu opravy. I přes 
tuto komplikovanou skutečnost 
k nám dne 12. září dojelo spous-

tu cyklistů při akci    „Na bicyklech Něm-
čickem“, která se letos poprvé konala 
bez dojezdové obce.

Dne 29. listopadu se v naší obci roz-
svítil Vánoční stromeček. V letošním roce 
se také v katastru obce Hruška vysázelo 
cca 180 ks stromů v  částce 24.665 Kč. 
Dále fi nancujeme obruby při opravě sil-
nice Hruška – Tvorovice v částce 111.801 
Kč. A je připraven projekt včetně staveb-
ního povolení na posilovací stanici tlaku, 

CESTA Zima 22020200
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která je důležitá pro občany, kteří mají 
nízký tlak vody v domácnostech. Pokud 
vše půjde dle představ, tento projekt se 
bude realizovat v průběhu příštího roku.

Přeji všem čtenářům i občanům Mi-
kroregionu Němčicko příjemné prožití 
svátků vánočních, hodně zdraví, štěstí 
a životních úspěchů v roce 2021.

Kateřina Kovářová
zastupitelka obce
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Koválovice – Osíčany
Události v obci

I  v  této těžké době chystáme menší 
investiční akce, ale nejprve velká investič-
ní akce, která byla po velké papírové válce 
zdárně dokončena a 24. 11. 2020 snad se 
nám to podaří  z k o l a u d o v a t. Takže od 
nového roku může být provoz zahájen. 
Tato akce byla fi nancována z  Minister-
stva zemědělství a  přispěl i  Olomoucký 
kraj. Obec dofi nancovala částkou 5 mil. 
Kč, v této částce jsou započteny i přípojky 
pro občany. Zkušební provoz prokázal, že 
voda je po kontrolách velmi kvalitní. Cel-
kem stál vodovod 21,3 mil. Kč .

Druhou akcí bylo zbudování nového 
oplocení sportovního areálu koupaliště 
a výsadba 90 ks stromů a 120 ks okras-
ných keřů. Na tuto výsadbu jsme dostali 
na celkovou částku 240 tis. Kč dotaci 80 
% ze SZIF, 20 % šlo za obcí.

Další připravované akce jsou chod-
níky v  Koválovicích a  Osíčanech. Bylo 
vydáno stavební povolení a  následně 
podána žádost na dotaci prostřednic-
tvím Hanáckého venkova, částka dota-
ce bude 800 tis. Kč tj. 95 % a 5 % je na 
obci. Tak uvidíme jak dopadne výběrové 
řízení a od toho se bude odvíjet celková 
částka této akce, realizovat by se mělo 
příští rok.

Dále připravujeme projekt na vybu-
dování infrastruktury k rodinným dom-
kům naproti koupaliště, kde by měly stát 
prozatím 4 rodinné domy.

Další akce je vybudování fotovol-
taických panelů na střeše ČOV (čističky 
odpadních vod) pro ušetření energií. 
Samozřejmě tyto akce budou také zá-
vislé na fi nančních příjmech do roz-
počtu obce.

V  dnešní době z  kulturních akcí 
byly pouze v malém rozsahu Koválo-
vické hody a ukončení prázdnin. Ještě 
malé ohlédnutí za akcí Mysliveckého 
spolku Tištín – Koválovice – Osíčany, 
v měsíci červnu bylo v areálu Malého 
háječku myslivecké setkání  s  dětmi  
a přáteli myslivosti. Sešlo se cca 50 dětí  
nejen z Tištína,  ale i z okolí.

V úvodu  paní Eva Formánková dě-
tem vysvětlila, jaké je poslání myslivce, 
jak se stará o přírodu, o  zvířata, která 
v   ní žijí.  Popsala rozdíly mezi mysliv-
cem a lesníkem, ukázala dětem  paro-

hy jelena i  daňka. Předvedla pomůcky, 
které myslivec v přírodě  potřebuje.  Byly 
připraveny soutěže, ve kterých si mohly 
děti vyzkoušet svoji zručnost a šikovnost 
např. hod na cíl, hod do dálky, skládání 
kostek a  další. Ale také soutěže vědo-
mostní, ve kterých děti poznávaly stopy 
zvířat,  přiřazovaly šišky ke stromům, po-
znávaly kožešiny, parohy nebo zuby zví-
řat. Skládaly puzzle, rozdělovaly obrázky 
zvířat, kde která žijí v přírodě. V malém 
kynologickém vstupu předvedli myslivci 
své věrné pomocníky - pejsky. Pan Mar-
tin Kroutilík (povoláním hajný) všem pří-
tomným lovecké psy představil,  vysvět-
lil, na co se jednotlivé rasy psů používají. 
V Háječku se sešli jezevčíci, teriéři,  český 
fousek i hannoverský barvář.

Souběžně probíhala střelba ze vzdu-
chovky, o  kterou byl mezi dětmi velký 
zájem.   Všichni si mohli pochutnat na 

srnčím guláši nebo na pečeném divo-
čáku se zelím. Také na výborných klo-
báskách z udírny. Ke zpříjemnění nálady 
hrála hudba, a na závěr všechny děti do-
staly sladkosti a dárkové předměty s my-
sliveckou tématikou. Myslíme, že to bylo 
po delší době  ,,jiné“ setkání v  Háječku, 
při kterém se děti něco dozvěděly, něco 
vyzkoušely a užily si  ,,setkání s myslivci“. 
Poděkování patří tištínským myslivcům 
a jejich rodinným příslušníkům, bez kte-
rých by se akce neuskutečnila. Věříme, že 
bychom ji mohli v budoucnu zopakovat. 
Zde patří poděkování paní Evě Formán-
kové za pomoc při realizaci této akce.

Závěrem tohoto článku chci popřát 
všem spoluobčanům i  občanům celé-
ho mikroregionu Němčicko v této těžké 
době pevné zdraví, klid a rodinnou po-
hodu.

Josef  Polášek
starosta obce Koválovice - Osíčanystarosta obce Koválovice - Osíčany
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Mořice
Aktuálně z radnice

Kultura v Mořicích ožila

Letní měsíce patřily v  Mořicích kul-
tuře, menším opravám a  přípravě sta-
vebních projektů, které se na podzim 
realizovaly. Máme fungující kulturní vý-
bor, který se postaral o krásné akce. Zá-
sahová jednotka hasičů získala nového 
velitele i  některé členy. Mateřská škola 
se pyšní opravenou budovou a  novým 
logem. Co nevidět bude elektrická ka-
belizace v  celé obci uložena do země. 
Jedna z  ulic má nové chodníky, vjezdy 
i parkovací stání. Postupnými úpravami 
prochází zeleň v obci a na dětském hřišti 
Zahrada pěti smyslů. Občané mají infor-
mační servis, kdy pravidelně dostávají 
informace na nový web, sociální sítě, do 
zpravodaje a mohou přehledně vidět do 

První velká akce, která proběhla po rozvolnění veškerých 
opatření se konala třetí prázdninový den a nesla název Zahájení 
léta. Ve stejném duchu se konalo i Ukončení léta, jenž připadlo 
na poslední srpnový víkend. Na své si přišly zejména děti. Bylo 
přichystáno spoustu disciplín i sladkých odměn. Pro běžecké 
nadšence jsme začátkem září uspořádali první ročník Mořice 
Run. Závod byl rozdělen do dvou kategorií, dětský a hlavní na 
osm kilometrů. Mezitím svou činnost zahájil Kroužek Šikovné 
ručičky, který přivítal další posilu do vedení a několik nových 
dětských tváří. Do Zámecké knihovny též přibyla posila, nakou-
pilo se několik desítek knih a prodloužila se otevírací doba. V říj-
nu jsme se mohli potkat na tradiční Drakiádě. Toto setkání se ale 
stalo na delší dobu posledním. Nově sestavený kulturní výbor 
jednal o  dalších akcí, ale bohužel se jejich realizace nekonala 
v důsledku vládních opatření. Nic není věčné a já pevně věřím, 
že se společně brzy uvidíme.  Nyní mi dovolte, abych vám za 
celý kulturní výbor popřála krásné vánoční svátky.

Bc. Petra Loučková, DiS., knihovnice a členka kulturního výboru

obecního rozklikávacího rozpočtu nebo 
aplikace pro správu zasedání zastupi-
telstva. Radost máme i z maličkostí jako 
je nový stojan na kola u  pošty, galerie 
starostů na obecním úřadě nebo po le-
tech nasvětlený oblouk v uličce řemesel 
a mnohé další. 

Poděkování patří všem zaměstnan-
cům obce, dobrovolníkům a  zastupi-
telům, zkrátka všem, kteří přiloží ruku 
k  dílu a  pomáhají naší obci v  rozvoji 
a dobré náladě mezi občany.

Přeji všem čtenářům radostné 
a  požehnané Vánoce, mnoho zdraví 
a dobrých lidí okolo sebe do nového 
roku 2021!

Tomáš Pavelka, starosta obce
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p j p Pavelka, starosta obce
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Start Mořice run 2020Start Mořice run 2020
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Rekonstrukce prostor mateřské školy na podzim 2020 aneb 

kde jsou od října do listopadu děti z MŠ Mořice?
Rodičům se na okamžik narušil 

komfort místní školky a všechny děti se 
s  personálem přesunuly na odloučené 
pracoviště do bývalé MŠ Vitčice. Obec 
Vitčice v čele se starostou obce panem 
Mojmírem Greplem ve všem vyšli Moři-
cím vstříc. 

V souvislosti s Vitčickým lesem v plné 
míře uplatňujeme v  MŠ Mořice prvky 
lesní pedagogiky. Posilujeme u  dětí 
imunitní systém zvýšeným pobytem na 
zdravém vzduchu. Cvičíme venku a cho-
díme na dlouhé vycházky, kdy plníme 
ŠVP. Využíváme možnosti zahrady, kde 
jsou pro hry a  tvořivé činnosti ideální 
podmínky. Věnujeme se dětem, pod-
porujeme individualizaci a  nadání dětí. 
Pracujeme i s dětmi, které potřebují pe-
dagogickou podporu.

Proběhlo jablíčkové pečení, návštěva 
koníčků u paní Držálkové, sledovali jsme 
práci paní sochařky Terezy Holé, praco-
vali jsme na tvoření s  dýněmi, poznali 
jsme místní pamětihodnosti. Pozorovali 
jsme život na rybníku a jeho okolí. Zamy-

kali jsme žabí tůně v hasičské nádrži 
a pozorovali jsme život v přírodě. 

Zastupitelé obce Mořice v  čele 
s panem starostou Tomášem Pavel-
kou dodrželi termín rekonstrukce 
– dva měsíce a je opět nová školka. 

Pracovní skupina odborníků 
z  řad zedníků, obkladačů a malířů 
se velmi snažila. Školka je připra-
vena děti přijmout. Nové stropy, 
nové záchody a umývárna v I. pa-
tře, nové osvětlení, vymalování 
a další úpravy nebyly levné. Dota-
ce však pokryla většinu nákladů. 

Děkuji všem, kdo tento pro-
jekt podpořili. Obci Mořice za 
důslednost při provedení a kon-
trole všech potřebných prací. 
Děkuji učitelkám i  pracovnicím 
školy za pomoc při úklidu, orga-
nizaci přesunu všeho materiálu 
zpět do Mořic.  Se stěhováním 
opět pomohli pracovníci obce 
Mořice i pan starosta.

Mgr. Alena Řezáčová, ředitelka školy
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Děti na vypůjčené zahradě MŠ Vitčice
Děti na vypůjčené zahradě MŠ Vitčice

DrakiádaDrakiáda
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Tradiční cigáro pro cyklisty 
Tradiční cigáro pro cyklisty Na bicyklech Němčickem
Na bicyklech Němčickem

Mořice run 2020 - dětský běh
Mořice run 2020 - dětský běh
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Němčice nad Hanou
Ze života města

Rozvoj klíčových kompetencí v ZŠ 

Němčice nad Hanou

V červenci loňského roku město pře-
dalo společnosti Ptáček – pozemní stav-
by s.r.o. Kojetín budovu základní školy 
a byla zahájena rekonstrukce školy pod 
názvem „Rozvoj klíčových kompeten-
cí v ZŠ Němčice nad Hanou“, která byla 
ukončena v  srpnu 2020. Na konci let-
ních prázdnin proběhlo velké stěhování 
do nově zrekonstruovaných prostor, do 
kterého se mimo odborné fi rmy zapoji-
li také zaměstanci školy i města. Všichni 
odvedli perfektní práci, takže 1. 9. 2020 
mohli všichni žáci usednou do školních 
lavic v nových prostorách. 

Co se v  průběhu dvanácti měsíců 
v budově školy vlastně odehrávalo? Pro-
bíhala kompletní rekonstrukce budovy 
školy, která nemá v  novodobé historii 
našeho města obdoby. 

Realizací projektu bylo vytvořeno 
nebo zmodernizováno celkem 13 od-
borných učeben (učebna dílen, učebna 
přírodopisu a  chemie, cvičná kuchyň, 
cvičná jídelna, učebna fyziky, matema-
tiky, zeměpisu, mediální výchovy a  ka-
riérního poradenstvíí, učebna pro ko-
munikační dovednosti, multifunkční sál, 
učebna anglického jazyka, učebna cizích 
jazyků, učebna na podporu komunikace 
v cizím jazyce, venkovní učebna – školní 
zahrada), 7 odborných pracovišť (praco-
viště speciálního pedagoga, logopeda, 
psychologa, dvě pracoviště odborných 
asistentek, pracoviště výchovného po-
radce a  školní poradenské pracoviště), 
7 pracovišť pedagogického sboru (ka-
binet prvouky a  klíčových kompeten-
cí, kabinet chemie, přírodopisu, fyziky, 
matematiky, zeměpisu a  kabinet výuky 
jazyků) a 4 sklady (sklad materiálů dílen, 
pěstitelstkých prací, zahradního nářadí  
a kompenzačních pomůcek). 

Při rekonstrukci budovy školy byla 
provedena oprava ležaté kanalizace, 
rozvodů vody a  odpadů, podlah, elek-
tronistalace, výměna střešních oken 
v  půdní vestavbě, oprava sociálního 
zařízení a  vybudováního nového soci-
álního zařízení pro handikepované žáky 
naší školy. 

Součástí projektu bylo i  vybavení 
školními pomůckami, IT technikou a ná-
bytkem. Stávající vybavení v naší základ-
ní škole neodpovídalo novým moderním 
trendům výuky žáků a dnešní “technolo-
gické” době. Realizace projektu umožnila 
zefektivnit a  zatraktivnit výuku, dovolí 
žákům si získané informace prakticky 
ověřit a vyzkoušet, což přispěje k rozvoji 
jejich schopností a dovedností, kvalitněj-
šímu vzdělávání a jejich lepšímu budou-
címu uplatnění.

Projekt byl podpořen ze zdrojů EU, 
a to z  Integrovaného regionálního ope-
račního programu Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR v rámci výzvy č. 47 “In-
frastruktura do škol”, dotace byla poskyt-
nuta ve výši 54.116.958,60 Kč.  Základní 
cíl, který projekt Rozvoj klíčkových  kom-
petencí v ZŠ Němčice nad Hanou řešil, je 
zvýšení kvality a dostupnosti vzdělávání 
v naší základní škole. 

Výběr dodavatele na tento projekt byl 
rozdělen do dvou veřejných zakázek. Na 
veřejnou zakázku stavebních prací byla 
vybrána společnost PTÁČEK – pozemní 
stavby s.r.o., vysoutěžená částka Smlou-
vy o dílo byla ve výši 115.795.963,03 Kč 
včetně DPH. V průběhu realizace stavby 
vyvstala potřeba méněprací a víceprací, 
celkem byly uzavřeny 4 dodatky smlouvy 
o dílo a konečná cena za realizaci stavby 
včetně dodatků je ve výši 123.086.184,93 
Kč včetně DPH. Druhá veřejná zakáz-
ka byla vypsána na dodávky vybavení, 
která byla rozdělena do tří částí: I. část – 
dodávka IT (dodavatel AV MEDIA, a.s.), II. 
část – dodávka nábytku (dodavatel TOKA 
a.s.) a III. část – dodávka školních pomů-
cek (dodavatel TOP SERVIS, s.r.o.), celko-
vá hodnota vysoutěžené částky na do-
dávky vybavení je ve výši 13.901.290,70 
Kč včetně DPH. 

Rekonstrukce školy se dotkla nejen 
žáků, kteří bydlí v Němčicích nad Hanou, 
ale I v okolních obcích. Děkujeme všem 
za trpělivost s  nestandartním  provo-
zem v  minulém školním roce, který byl 
způsobený rekonstrukcí školy. Výuka 
žáků prvního stupně byla realizována 
hned na několika místech v  Němčicích 
nad Hanou, a to především v budovách, 

které jsou v  majetku města (ZUŠ, soko-
lovna, hasičárna). Žáci prvních ročníků 
zahájili svůj první školní rok netradičně, 
a  to v  soukromých prostorách rodiny 
Procházkových v budově bývalého mlý-
na. Myslíme si, že to byl pro ně nezapo-
menutelný zážitek.  Žáci druhého stup-
ně, do ukončení prezenční výuky, každý 
den dojížděli do budovy Základní školy 
v  Dobromilicích. Děkujeme Zastupitel-
stvu obce Dobromilice za pronájem je-
jich budovy a  doufáme, že provoz naší 
školy trochu oživil i život v jejich obci.  

Slavnostní otevření nově zrekonstru-
ované budovy školy a  den otevřených 
dveří byl naplánován na 15.  10.  2020. 
Bohužel, naše plány zmařila opět pan-
demie koronaviru, která tak jako na 
jaře poslala naše žáky ze školních lavic 
domů k  počítačům. Jakmile to situace 
dovolí, tak vás všechny pozveme na 
prohlídku do naší nově zrekonstruova-
né základní školy.

Jak se naplnily naše cíle a  přání, se 
ukáže až za pár let, ale dnes již můžeme 
s určitostí říci, že žáci naší školy i  její za-
městnanci jsou  novým prostředím nad-
šeni. 

Co nového v kině OKO

I když je teď díky koronaviru omeze-
no veškeré kulturní dění v  sále našeho 
kina, tak my jsme nezaháleli, provedli 
jsme kompletní rekonstrukci sociálního 
zařízení v  budově kina OKO. Zhotovite-
lem rekonstrukce byla  společnost - Ol-
dřicha Vaculík z Kojetína.   Rekonstrukce 
byla započata v  září a  hotové dílo bylo 
převzato na konci října. Na rekonstruk-
ci sociálního zařízení odborným okem 
dohlížel i pan architekt Jan Přikryl, který 
je  autorem nejen projektu rekonstrukce 
WC, ale je především autorem projektu 
rekonstrukce celé budovy kina OKO.

Doufáme, že se touto rekonstruk-
cí zvedne úroveň zázemí pro pořádání 
všech kulturních akcí v našem kulturním 
stánku. Všichni pracovníci kultury se už 
nyní těší na uvolnění nouzového stavu 
a na plný sál spokojených diváků.

Ing. Jan Vrána, starosta
Ing. Jana Oulehlová, místostarostka



Informační noviny Mikroregionu Němčicko 15

Jaké bylo kulturní léto v Němčicích? 
Po uvolnění nouzového stavu po jarní epidemii se kultur-

ní středisko vrhlo do práce. Na konci června se uskutečnil se 
zpožděním Hanácký divadelní máj. Odborná porota z  naší 
přehlídky na národní přehlídku Krakonošův divadelní podzim 
nominovala jeden a doporučila další dva  soubory. Bohužel 
národní přehlídka z důvodu podzimní epidemie se neusku-
tečnila. 

Většina tradičních hodových akcí o víkendu 24. - 26. 7. se 
uskutečnila, pestrý program mohl uspokojit všechny věkové 
kategorie. 

Ke konci prázdnin jsme ve spolupráci s Českým myslivec-
kým sdružením připravili pro děti druhý ročník Rozloučení 
s prázdninami, kterého se zúčastnilo asi 40 dětí. 

Již tradičně jsme do programu kulturního léta zařadili pro-
mítání letního kina na fotbalovém stadionu. 

Ani město o  prázdninách nezahálelo, zajistilo fi rmu na 
opravu WC ve foyer kina OKO. Věříme, že si je budete moci 
brzy prohlédnout na kulturních akcích. Těšíme se na Vás.    

Helena Spisarová, kulturní referentka
kategorie. 

ZUŠka se těší na stav normální!
Pořád těžko vstřebáváme, že je stav, 

jaký je. Každý z nás se už určitě těší na 
stav, kterému se říká normální. A všich-
ni doufáme, že nastane. Jak jarní, tak 
i  podzimní plánované akce k  padesá-
tému výročí založení naší školy nebyly 
naplněny. Žádné oslavy, koncerty, vý-
stavy, představení. I když všechny naše 
aktivity jsme museli postupně zrušit, vě-
řím, že již zmiňovaný stav normálu brzy 
nastane a  naší školou budou opět znít 
krásné harmonie.    

Nový produkt covidového feno-
ménu, distanční výuku, jsme uvedli 
do praxe a  myslím, že jsme si na to 
už zčásti zvykli. I  když účast žáků na 

tomto způsobu výuky je dobrovolná, 
našli jsme formy jak vyhovět všem 
žákům a do velké míry vyjít vstříc i ro-
dičům. Tři formy distanční výuky (on-
line, korespondenční a kombinovaná) 
zohlednily jejím účastníkům jejich 
technické i časové možnosti. Obdivu-
ji všechny rodiče, kteří byli donucení 
z velké části na sebe převzít roli učite-
lů a zvládli to. Po těchto zkušenostech 
je jejich pohled na povolání učitel 
určitě trošku jiný. Významným pozná-
ním současné praxe je nenahraditel-
nost osobního kontaktu učitele a žáka 
ve výuce. Krásné je, že se žáci už těší 
do školy a těší se na shledání se svými 

učiteli. A  ještě krásnější je na tom to, 
že je to vzájemné.

Blíží se doba adventu, čas dlou-
hých večerů a  rozjímání. Naše archi-
vy jsou plné videozáznamů z  různých 
akcí. A tak bychom Vám rádi zpříjemnili 
tento předvánoční čas zpřístupněním 
archivních videozáznamů adventních 
koncertů. Vždy v  pátek a  v  neděli od 
17:00 hod se můžete těšit na adventní 
koncerty v  podání žáků, učitelů a  hos-
tů ZUŠ Němčice nad Hanou. Sledujte 
v tuto dobu naše webové stránky www.
zusnemcicenh.cz.    

Na shledanou v normální době!
Mgr. Ladislav Gazdag, ředitel ZUŠ 

Hody - průvod krojovaných ke hrobu sl. KostkovéHody - průvod krojovaných ke hrobu sl. Kostkové

Rozloučení s prázdninamiRozloučení s prázdninami

Zrekonstruované WC 
Zrekonstruované WC 

v budově kina OKO
v budově kina OKO
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Závěr minulého  školního roku, roku 
2019-2020  se nesl v obavách z letní čin-
nosti, naplnění táborů a  jejich realizace 
v  souvislosti s  nákazou Covid – 19.  Na-
konec jsme realizovali z  nabízených 13 
letních táborů 11, z toho 5 příměstských. 
Všechny tábory příměstské byly připrave-
ny z  dotačního titulu Příměstské tábory 
SVČ ORION Němčice nad Hanou, CZ.03
.2.65/0.0/0.0/16_047/0016003. Pobyto-

ORION – Středisko volného času Němčice nad Hanou, p.o.

Zásahová jednotka 

děkuje

Mateřská škola Němčice nad Hanou

Členové zásahové jednotky JPO 
II Němčice nad Hanou děkují všem 
sponzorům, kteří podporují jejich 
činnost. Kromě města Němčice nad 
Hanou a Olomouckého kraje poděko-
vání patří také Nadaci Agrofert, která 
poskytla naší jednotce dotaci ve výši 
25 000.- Kč, za kterou byly zakoupeny 
dva páry zásahových rukavic FIRE PRO 
RED a  vybavený kufr PELI s  nářadím 
pro hasiče. Za vše děkujeme. 

Jan Kyselák, velitel zásahové 
jednotky

Tak jako všechny i  mateřskou školu 
zasáhla druhá vlna epidemie koronaviru 
a  ovlivnila naše plány pro letošní školní 
rok 2020/21  nebo alespoň jeho začátek. 
Provoz MŠ nebyl v průběhu září - listopad 
přerušen, i  přes přísná hygienická opat-
ření a  dodržování veškerých doporučení 
MŠMT, se nákaza Covid-19 potvrdila u  3 
zaměstnanců a  byla nařízena karanté-
na několika dětem a  pedagogům. Díky 
součinnosti rodičů se nám podařilo bez 
dalších potíží udržet mateřskou školu 
v provozu, i když v omezeném počtu dětí. 
V  současné chvíli s  ohledem na celkově 
příznivý vývoj epidemie se provoz MŠ 
vrací k normálu. Všem rodičům a zaměst-
nancům školy bych chtěla poděkovat za 
dodržování všech opatření a odpovědný 
přístup v této náročné době.  

V září se nám podařilo využít pěkné-
ho počasí a uskutečnit již tradiční společ-
nou akci ve spolupráci se Spolkem rodičů 
a  přátel MŠ Němčice nad Hanou, z.s. na 
zahradě školy. Akci jsme nazvali „Veselé 
foukání“. Každá třída se rodičům předved-
la v úvodním vystoupení, tanečním nebo 
pěveckém. Děti s rodiči si vyzkoušeli růz-
né soutěžní hry a úkoly a největší úspěch 
měla bublinová show s klaunem. Příjem-
né odpoledne jsme zakončili posezením 

jednotky

u táboráku.
Z projektu MAP II jsme do MŠ získali 

dílenský ponk, který se stal oblíbeným 
místem nejen pro chlapce. Děti ve třídě 
Veverek mají možnost se učit pracovat 
s  opravdovým dílenským nářadím a  vy-
tvářet zajímavé výtvory, rozvíjet šikovnost 
a zručnost při šroubování, vrtání nebo ře-
zání.

Moc si všichni přejeme, abychom 
měli možnost přivítat ve školce Mikuláše 
s čertem a andělem, kteří navštíví jednot-
livé třídy a předají dětem ovocné balíčky. 
Letošní vánoční posezení s  rodiči u stro-
mečku bohužel neproběhne. Ale rodiče 
budou mít možnost vánoční atmosféru 
ve školce zhlédnout na video záznamech 
a fotkách z vánočního tvoření a programu 
s dětmi, které p. učitelky připraví.

Všechny novinky, důležité informace, 
video prezentace i materiály k distanční-
mu vzdělávání mají rodiče možnost získat 
na našich nových webových stránkách 
www.msnemcienadhanou.cz.

Všem bych chtěla za mateřskou školu 
popřát především pevné zdraví, klidné 
prožití vánočních svátků se svými nejbliž-
šími a nový rok 2021 lepší než ten letošní.

Mgr.  Andrea Kopová, ředitelka MŠ
p j p

vé tábory byly připraveny pro všechny 
věkové skupiny i pro rodiče s dětmi. Naši 
táborníci tak mohli zažít sjezd řeky Mora-
vy, vidět a projít Pálavu, zažít dobrodruž-
ství ve Švábenicích, Vitčicích či Kladkách 
– Bělé a  projít Jeseníky. Celkem jsme na 
táborech věnovali čas a  energii 399 tá-
borníkům a pečovalo o ně 39 pracovníků.  
Všem pracovníkům za péči a  nasazení, 
které na našich táborech odvádí, děkuji.

Prázdninové měsíce bez pauzy ply-
nule přešly v přípravu na nový školní rok, 
školní rok 2020-2021. Vzhledem k  oba-
vám  ze situace prosycené covidovými  
hrozbami zahájil ORION – SVČ  pravidel-
nou činnost,  činnost kroužků už 7.9. 2020, 
což je pro činnost středisek volného času 
ojedinělé. Díky tomu se však podařilo zre-
alizovat mnoho kroužků v  ukázkových 
hodinách a získat tak nové i  stávající zá-
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Akce SVČ ORION Němčice nad Hanou
Název  Termín
Relaxační víkend pro maminky Kutná Hora 8.-10.1.2021
Karneval Němčice n/H 24.1.2021
Pololetní prázdniny s Orionem Němčice n/H 29.1.2021
Hvězda Orientu Náchod Náchod 6.-8.2.2021
Jarní prázdniny s Orionem Němčice n/H 15.-19.2.2021
Zimní tábor v Koutech nad Desnou Kouty n.D. 13.-19.2.2021
Karneval  Vrchoslavice Vrchoslavice 28.2.2021
Expediční kamera Němčice n/H Březen
Otisková dílna jaro - keramika Němčice n/H 15.-19.3.2021
Keltský telegraf Němčice n/H 20.3.2021
Aprílové Velikonoce s Orionem Němčice n/H 1.4.2021

Velká aprílová jízda
Cyklostezka Němčice 
n/H 2.4.2021

Taneční soutěž Orion dancing stars Němčice n/H 10.4.2021
Orion bow cup  jarní – turnaj 
v lukostřelbě

Vitčice
17.4.2021

Den Země – Zlatý list Kladky 20.4.2021
Čarodějnice Němčice n/H 30.4.2021
Němčický stopař Němčice n/H 16.5.2021
Festival zájmových činností 
KROUŽKOBRANÍ

Němčice n/H
5.6.2021

Zájezd do ENERGYLANDIE Polsko 12.6.2021
Orion bow cup – turnaj v lukostřelbě Vitčice 19.6.2021
Stavba tábora Kladky 25.-27.6.2021
Soutěže a přehlídky zájmových útvarů ČR Březen – červen
Letní tábor Vitčice Vitčice 19.-23.7.2021
Léto na vodě – Berounka Berounka 15.-18.7. 2021
Letní tábor Jeseníky Vrbno pod Pradědem 26.7.-2.8.2021
Letní tábor České Švýcarsko Sloup 9.8.-18.8.2021
Letní tábor Kladky – Bělá Kladky  14.8.-27.8.2021
Letní příměstský tábor Němčice n/H 12.7.-16.7.2021
Letní příměstský tábor Němčice n/H 19.7.-23.7.2021

Letní příměstský tábor
Němčice n/H 
a Vrchoslavice 26.7.-30.7.2021

Letní příměstský tábor Němčice n/H 2.8.- 6.8. 2021
Letní příměstský tábor 9.8.-13.8.2021

jemce pro zájmové vzdělávání.   Bohu-
žel děti i dospělí chodili do kroužků jen 
krátce. Nyní stále věříme a doufáme, že 
návrat do činnosti bude co nejdříve.

V  září 2020 se podařilo připravit 
a zrealizovat akci z Grantu Spolupráce 
města Němčice nad Hanou – Němčic-
ká sportovní výzva, tato akce proběh-
la velmi úspěšně a zapeklité překážky 
zdolalo mnoho sportovců. Poslední 
akcí, kterou pro veřejnost v  přímém 
setkávání ORION – SVČ  připravil, 
byl ORION BOW CUP – turnaj v  3D 
lukostřelbě. Tato akce byla posled-
ní, na které jsme se mohli potkat. 
Z  epidemiologických důvodů došlo  
13. 10. 2020 k uzavření činnosti.

Od okamžiku uzavření činnosti 
nabízí ORION – SVČ velkou nabídku 
on-line aktivit, námětů k vycházkám, 
připravuje externí soutěže, pátrací hry, 
tvořivé i  sportovní náměty, vycházkové 
cíle pro celé rodiny, zapojil se do celore-
publikové podpory distančního vzdělává-
ní v projektu KAZ (Klub anonymního zá-
školáka) a  pracovníci aktuálně připravují  
zimní tábor, jarní aktivity a  letní tábory 
2021. Věříme, že s novým rokem a přícho-
dem jara bude líp.

Rok 2020 se blíží ke konci. Přestože to 
byl rok těžký, je třeba se ohlédnout a vi-
dět upřímně nejen to, co nám rok vzal, 
ale také to, co nového a hezkého nám dal, 
a toho nebylo málo.

Do nového roku, roku 2021 přejeme  
všem čtenářům Cesty a  návštěvníkům 
„domečku“  zejména zdraví, protože je víc 
než jindy jasné, že zdraví  je to nejcenněj-
ší, co si můžeme přát, a od toho se odvíjí 
naše spokojenost.

V roce 2021 se těšíme na viděnou na 
mnoha našich připravovaných akcích.  
Všechny informace najdete vždy na na-
šem webu www.svcorion.cz, ale také na 
našem facebooku.

Mgr. Eva Bašková, ředitelkaMgr. Eva Bašková, ředitelka

ry, 
é
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Nezamyslice
Investiční akce v Nezamyslicích v roce 2020

Plánování, a hlavně realizace, inves-
tičních akcí v  letošním roce bylo dosti 
složité. S  jarním vstupem epidemie ko-
ronaviru do našich životů přišla i obava 
o veřejné fi nance. Prognózy předvídaly 
několikamilionový dopad do rozpoč-
tu městyse Nezamyslice. Z  obavy, co 
vlastně bude, byly odloženy některé 

plánované investice. Zrealizováno bylo 
nové parkoviště pro 12 aut v ulici Neza-
myslova a parkoviště a zpevnění plochy 
u bytovek pro seniory.  I dotace se nám 
letos tak nějak vyhýbaly. Z  Olomouc-
kého kraje byly poskytnuty pouze dílčí 
dotace – dotace z Programu na podporu 
JSDH 2020 na věcné vybavení zásahové 
jednotky SDH. Byla tak pořízena kropící 

sanační lišta na hasičskou cisternu. Dal-
ší investicí, na kterou částečně přispěl 
Olomoucký kraj z Programu pro sociální 
oblast, podpora prevence kriminality, 
bylo pořízení první části kamerového 
systému obce. Na další požadované do-
tace, včetně tradiční z Programu na ob-
novu venkova (POV), jsme bohužel letos 
nedosáhli. I  když fi nanční dopad první 
vlny krize nebyl tak velký, jak se původ-
ně předpokládalo, přesto jsou daňové 
příjmy městyse za prvních 10 měsíců o 2 
a  půl milionu korun menší, než v  roce 
předcházejícím. Jaký dopad bude mít 
druhá vlna pandemie, se můžeme zatím 
jen domýšlet.

Ing. Vlastimil Michlíček, starosta

jednotky SDH. Byla tak pořízena kropící 

Vzdělávací dny v srpnu
Naše škola se zapojila do projektu Asociace školních 

sportovních klubů ve spolupráci s  MŠMT. Exkluzivně jako 
jedna z mála škol v republice jsme využili možnosti zapojit 
děti do zábavného vzdělávání během letních prázdnin. Té-
měř všechny náklady byly hrazeny z projektu.

Díky tomu byly uspořádány 3 výlety spojené s pohybem 
a vzděláváním. První výlet byl 11. srpna do Lanového centra 

a Laser areny v Olomouci, druhý o den později do ZOO a Di-
noparku ve Vyškově a třetí výlet se vydal ve stejný den na Ko-
síř a do Zlaté farmy ve Štětovicích.  Ze spokojených tváří dětí 
na fotografi ích je jasné, že se akce povedly a pedagogům pa-
tří dík za to, že i o prázdninách se dětem věnovali.

Mgr. Petr Jordán, ředitel školyem 
ntra 

Mgr. Petr Jordán, ředitel školy

Zlatá farmaZlatá farma ZOO VyškovZOO Vyškov
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Mladý vědecMladý vědec

Mladý vědecMladý vědec

Cirkus ve školeCirkus ve škole
Bavíme se pohybemBavíme se pohybem

Příměstské tábory ZŠ Nezamyslice
Naše škola poprvé v historii uspořá-

dala během uplynulých letních prázdnin 
vlastní příměstské tábory. Stalo se tak 
díky výborné spolupráci se spolkem za-
loženým rodiči - Klub přátel ZŠ Nezamy-
slice, z.s. a spolkem Místní akční skupina 
MAS Hanácký venkov, z. s. 

Projekt se zaměřuje na rozšíření péče 
o  děti navštěvující 1. stupeň základ-
ní školy na Masarykově základní škole 
a  mateřské škole Nezamyslice formou 
organizace příměstských táborů. Díky 
zavedení této aktivity se budou moci 
rodiče dětí plně věnovat pracovním 
povinnostem a budou je moci skloubit 
s rodinným životem.

Trvání projektu bude 3 roky. Celko-
vé předpokládané náklady na projekt 
jsou ve výši: 1.018.000,- Kč. Mimo jiné 

bude dětem za fi nance pořízeno další 
potřebné vybavení pro sport, vzdělání 
a  relaxaci ve škole, které budou moci 
využívat i po ukončení projektu. Rodiče 
v  každém turnusu platili část nákladů, 
a  to zejména stravu a  nutné výdaje na 
výlety či aktivity. Ostatní náklady byly 
hrazeny z projektu.

První ročník táborů byl zejména při 
jejich přípravě značně ovlivněn epi-
demiologickými opatřeními. Naštěstí 
se vše podařilo zvládnout a  celkem se 
uskutečnilo 5 turnusů pro celkem 63 
dětí (z toho některé byly i na třech tábo-
rech).

Snažili jsme se, aby se milí táborní-
ci s  námi necítili jako ve škole, aby jim 
chutnalo a hlavně, aby se nenudili. Snad 
se nám to podařilo, jelikož byli po celou 

dobu hodní, úžasní,  báječní – prostě SU-
PER a chovali se tak,  že jsme vás vždy na 
konci turnusu v plném počtu  vrátili živé 
a zdravé, což byl pro nás prvořadý úkol.

Poděkování patří i rodičům za vstříc-
nost a důvěru svěřit děti právě nám!

A  jak se říká: „Kdo si hraje, nezlobí!“. 
Rádi vzpomínáme na krásné prázdniny 
a  mnoho zážitků, které jsme si s  vámi 
užili i my.

za kolektiv lektorů příměstských 
táborů ZŠ Nezamyslice 

Mgr. Petr Jordán, ředitel školy

 Bavíme se pohybem Bavíme se pohybem
 Bavíme se pohybem Bavíme se pohybem
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Pavlovice u Kojetína
Sázíme budoucnost v Pavlovicích u Kojetína

Co nám Covid vzal a co nám dal…

Obec Pavlovice u Kojetína se zapojila 
do iniciativy Sázíme budoucnost. Ta si kla-
de za cíl vysadit v České republice 10 mili-
onů stromů – za každého Čecha a Češku 
jeden. Díky dotaci ze Státního fondu život-
ního prostředí se podařilo Obci Pavlovice 
u Kojetína a místní tělovýchovné jednotě 

Pokud pominu zdravotní a  ekono-
mická rizika, život zpomalil, najednou ne-
bylo kam spěchat. Zůstala nám stále ro-
dina a tím, že bydlíme na vesnici, i moře 
čerstvého vzduchu a  hlavně přírody. 
Nemůžeme se sice hromadně setkávat, 
a tak své radosti a strasti spolu sdílíme jen 
na dálku.

Jarní akce spojené s  pálením čaro-
dějnic, stavěním a bouráním máje a Den 
dětí jsme museli oželet. Tradiční zahájení 
letních prázdnin pro naše děti však bylo 
v  souvislosti s  událostmi tohoto roku 
slunným ostrovem v  moři dní plných 
omezení. Někteří z  nás si možná říkají, 

získat fi nanční prostředky na sazenice, 
pomocný materiál a odborný dozor. Pod-
mínkou bylo uskutečnění výsadby silou 
dobrovolníků. A podařilo se! Celkem bylo 
12. – 14. 11. 2020 v obci vysazeno a ukot-
veno 80 nových listnatých stromů. Odbor-
ný dozor zajišťovala paní Jitka Strouhalová 

jakých prázdnin vlastně. Vždyť děti měly 
„prázdniny“ už nějaký ten pátek v  před-
stihu. Jenže ruku na srdce, letní prázdniny 
jsou pouze jedny. A ty letošní jsme u nás 
v obci zahájili opět s velkou parádou a vel-
kolepou účastí. A není se vůbec čemu di-
vit. Vždyť obyčejných lidských kontaktů 
plných vzájemnosti je letos jako šafránu. 

Akce Na bicyklech Němčickem se 
musela letos obejít bez dojezdové obce 
a tato velká událost nás tedy bude čekat 
příští rok. Ale nezaháleli jsme. Účastníci 
letos mohli u  nás na fotbalovém hřišti 
ochutnat regionální potraviny Olomouc-
kého kraje, pobesedovat s  europoslan-

a  pan Miroslav Hubáček. Prvním ostrým 
testem prošel i nový obecní traktor s cis-
ternou, se kterým bylo zalévání sazenic 
při výsadbě snadné. Velké díky patří všem, 
kteří se zúčastnili přípravy na výsadbu i sa-
motného sázení stromů! 

Markéta Novotná

cem Stanislavem Polčákem či s  nyní již 
novým hejtmanem Olomouckého kraje 
panem Josefem Suchánkem.

Přišel říjen a s ním sílící vlna Covidu, 
akce se omezily ještě více. Drakiáda a Vel-
ká hra ke dni vzniku samostatného česko-
slovenského státu proběhla jen v  rámci 
rodin. Podařilo se nám připravit i Soutěž 
o nejhezčí podzimní výzdobu a nyní nás 
čeká advent. Rozsvěcení vánočního stro-
mečku bude také netradiční jako celá 
tato doba… Nezbývá nic jiného než nám 
všem popřát klidné, pohodové Vánoce 
s rodinou.

Kateřina Václavíčková a Tomáš Mládek
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Zahájení prázdnin
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Pivín
Vážení čtenáři Cesty,
v  naší obci se mělo v  průběhu léta 

a  podzimu konat několik akcí – zábava 
na hřišti, dožatá, setkání se seniory, bur-

čákový pochod, vítání občánků a  další. Jednou z  pivínskou 
akcí, která se konala, byla tradiční dožatá, o  které si můžete 
přečíst více v  příspěvku Mgr. Václava Horáka. Dále proběhla 
akce Na bicyklech Němčickem, kde bylo v Pivíně nachystáno 
pro účastníky občerstvení a navíc premiérově vyjela po obcích 
mikroregionu pojízdná občerstvovací stanice pod vedením 
neofi ciálního spolku „Rakváči“ a  zaznamenala velký úspěch.  
Nyní na konci roku 2020 se musíme obejít z důvodu opatření 
vlády bez dalších tradičních akcí, jako jsou veřejné rozsvícení 
vánočního stromu, besídka ZŠ a  MŠ Pivín, obecní zabíjačka 
a silvestrovský pochod. Doba nám nepřeje, ale věřím, že rok 
2021 bude více přívětivý a  všichni si kulturní akce užijeme. 
Hlavní je zdraví!

V  roce 2020 byla dokončena výstavba inženýrských sítí 
a  komunikace v  lokalitě Záhumenská 2. Dokončena je akce 
Oprava a  modernizace Mateřské školy Pivín, na kterou nám 
Ministerstvo fi nancí přispělo částkou 7.827.050,- Kč. Jednalo 
se o zásadní opravu, na kterou tato budova již dlouho čekala 
a věřím, že se bude všem líbit, především dětem. Další akcí byla 
Oprava místní komunikace u autobusové zastávky, na kterou 
nám přispěl Olomoucký kraj částkou 500.000,- Kč. Pro potřeby 
našich dobrovolných hasičů byla díky příspěvku 19.500,- Kč od 
Olomouckého kraje pořízena nová elektrocentrála.

Na rok 2021 máme schválené dotace na tyto akce: Demo-
lice objektů č.p. 155 a  122; Dokončení naučné stezky Pivín-
-Skalka; Protipovodňová opatření obce Pivín – rozhlas; Dětská 
hřiště Pivín (Záhumenská 2 a  MŠ Pivín); Doplnění systému 

pro separaci komunálního odpadu (navýšení počtu míst pro 
sběr bioodpadu do velkoobjemových kontejnerů, navýšení 
počtu nádob na plasty pro rodinné domy, které je zatím ne-
mají a navýšení kapacity sběrných míst na plasty, papír a sklo) 
a Kompostéry pro občany. Je to poměrně obsáhlý výčet akcí 
a už nyní víme, že rok 2021 bude pro obecní rozpočet náročný. 
Navíc se připravují projekty na rok 2022.

Mimo vyjmenované akce budou v  roce 2021 probíhat 
pouze běžné opravy a nejnutnější údržba. Z důvodu úpravy 
daní, která je nyní ve schvalovacím procesu, budou poměrně 
zásadním způsobem přerozděleny příjmy do rozpočtu obcí 
a měst. A to negativním způsobem, který může ovlivnit pláno-
vané akce. Věřím však, že poslanci a senátoři budou odpověd-
ní vůči obcím a zajistí kompenzace případného výpadku tak, 
jak tomu bylo letos, kdy obec dostala 1.250,- Kč na přihláše-
ného občana (ani tak však nebyl pokryt celý výpadek příjmů). 
Jako starosta obce tímto apeluji na občany, kteří v naší obci 
žijí, ale nejsou zde přihlášeni k trvalému pobytu, aby se k tr-
valému pobytu přihlásili. Obce mají příjmy do rozpočtu nejen 
v rámci daní a jiných položek, ale i na počet obyvatel, tedy „při-
spíváme“ do své obce, aby se mohla dále rozvíjet.

Závěrem mi dovolte vzpomenout na občana naší obce, 
pana Jaroslava Hložka, který zesnul dne 12.11.2020 ve věku 94 
let. Jednalo se o nejstaršího občana obce Pivín. Znal ho každý, 
kdo zde žil. Byl to náš „stréček“, „kmocháček“, „Jarda“. Zemřel člo-
věk, o kterém můžeme s čistým svědomím říci, že byl rovný a po-
ctivý chlap. Měl laskavé srdce, jasnou mysl a pro každého vlídné 
slovo. Byl to člověk, díky kterému můžeme věřit v lidské dobro. 

Do roku 2021 Vám přeji pevné zdraví, štěstí, životní spoko-
jenost a potkávat samé dobré lidi.

Kamil Štětař, starosta obce Pivín

Pojízdná občerstvovací stanice Pojízdná občerstvovací stanice 
Na bicyklech Němčickem Na bicyklech Němčickem 
- Spolek Rakváči- Spolek RakváčiPivínští vodáciPivínští vodáciOprava MŠ PivínOprava MŠ Pivín

Oprava místní komunikace Oprava místní komunikace 
u autobusové zastávkyu autobusové zastávkyMŠ PivínMŠ PivínJaroslav HložekJaroslav Hložek
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Dožatá v Pivíně
Letošní rok byly díky protikoronaviro-

vým opatřením už přípravy na Dožatou 
napínavé. Po jarní první vlně tohoto ne-
viditelného záškodníka nikdo nevěděl, 
jak se situace bude vyvíjet a zda se vůbec 
nějaké další veřejné akce budou moci ko-
nat. Epidemiologové ohlašovali druhou 
vlnu. Kdy přesně udeří, však nikdo říct 
nedokázal. Divadelní společnost Větřák 
Pivín nehodlala dožatou jen tak odpís-
kat. Takže se schůzovalo, připravoval se 
program, nacvičovalo se, zvali se hosté. 
Začátkem srpna již bylo zřejmé (ovšem 
stoprocentní jistota pořád nebyla), že se 
dožatá uskuteční.

Bezprostřední příprava prostoru ko-
nání Dožaté byla zahájena ve čtvrtek 
13. 8. a trvala až do samotné soboty 15. 
8. Celý prostor byl uklizen, postavily se 
stany s  posezením pro návštěvníky, na 
náves se dopravily historické zemědělské 
stroje: mlátička, vazač slámy, lopaťák, že-
břiňák a další zemědělské nářadí. Protože 
součástí programu je vždy i  mlácení na 
mlátičce Wikov, musela být (jako vždyc-
ky) nejprve odzkoušena. Všude na místě 
konání kolem parketu byla provedena 
žňová výzdoba.

Akce začala v  plánovanou dobu ve 
14.00. Po úvodní sérii skladeb v  podání 
lidové muziky Pozdní sběr z  Pivína byli 
všichni návštěvníci přivítání preziden-
tem DS Větřák Pivín Václavem Horákem 
a celý program pak moderoval emeritní 
prezident Jiří Vrba. Součástí programu 
byla děkovná pobožnost v kostele sv. Jiří 
v  Pivíně, kterou vedl pivínský adminis-
trátor P. Adrzej Kalicziak, SDB. V  kostele 
se shromáždili všichni krojovaní i mnozí 
místní farníci a pobožnost zakončil svým 
zpěvem Pozdní sběr. Po skončení pobož-
nosti vyrazili všichni ženci i s diváky v čele 
s  hospodářem Dušanem Vrbou a  jeho 
panimámó na nedaleké pole za hřbito-
vem. Na poli se ujal slova hospodář, kte-
rý tak, jako naši otcové a dědové zahájil 
slovy „s Pánem Bohem“ sklizeň obilí. Pak 
se k němu přidali další pivínští i přespolní 
sekáči a odbiračky. Obilí bylo vázáno do 
snopů, snopy potom ukládány do „tře-
náctek“. Aby byla ukázána práce na poli 
se vším všudy, následovala „svačena“ a to 
přímo na poli. Ženy a dívky v pracovních 
hanáckých krojích přivezly svačinu pro 
všechny – chléb, máslo, tvarůžky, špek, 
sádlo, uzené maso, klobásky. Na zahná-
ní žízně při práci pil hospodář s ženci při 
sečení, ze staré smaltované konvičky. Při 

práce i při svačině zpíval a vyhrával Pozd-
ní sběr.

Letošní ročník Dožaté měl zvláštního 
hosta – pana Zdeňka Musila z  Hodějic 
na Vyškovsku, který jako několikanásob-
ný mistr české republiky v  orbě koňmo 
zde tuto orbu předvedl. Potom na svém 
žebřiňáku naložené snopy obilí svezl 
na náves. Chasa, která přišla také z pole, 
předala hospodářovi dožínkový věnec 
a přednesla originální vinš ženců, jak jej 
zaznamenal kdysi Ondřej Přikryl. Hospo-
dář Dušan Vrba pak poděkoval chase za 
sklizeň, dal si s ní po čtvrtce a potom už 
dal pokyn k vymlácení přivezeného obi-
lí. Sám kontroloval, zda všechno probíhá 
správně. Mlátička Wichterle – Kovářík 
z roku 1937 se spolehlivě rozběhla a bez 
sebemenších problé-
mů vymlátila všechno 
přivezené obilí. Pak 
se představili svými 
vystoupeními různé 
soubory: Národopis-
ný souboru Mánes, 
z. s., Hanácké sóbor 
Hruška, z. s. a folklór-
ní soubor Kořeňák 
z Kořence (okr. Blan-
sko). Do Pivína „zaví-
tala“ také slovenská 
skupina Kollárovci 
se svým hitem Ma-
riša - bylo to ovšem 
v  originálním pojetí 
Větřáku, což je potře-
ba zdůraznit. Větřák 
také předvedl scén-
ku, ve které se diváci 
dověděli, co všechno 
se může „splknót“, 
když se sejdou ženské 
k  praní prádla nebo 
chlapi k  naklepávání 
kosy. Do 17. hodiny 
atmosféru odpoledne 
svou hudební produk-
cí dokresloval Pozdní 
sběr. Pak se tohoto 
úkolu zhostila Holób-
kova mozeka z  Proti-
vanova. A ta vyhráva-
la až do noci, i když od 
20. hodiny změnila 
žánr pro mladší. Ale 
to ona umí.

Atmosféru a  ne-
obvyklé zážitky také 

pomohly vytvořit koňské povozy (kočá-
ry), které v průběhu Dožaté vozily zájem-
ce po Pivíně. O  to se postarali Veronika 
Hájková z Vřesovic a František Sedlák ml. 
z  Pivína. Před večerní zábavou byly pro 
zájemce připraveny zábavné soutěže 
o ceny. Soutěžilo se ve dvojicích. 

Na závěr je třeba dodat, že počasí přá-
lo, návštěvníci si přišli na své a účinkující 
také. Takže i když se nám pak ten korona-
virus vrátil, Dožatou nám sebrat nestihl. 
Všichni si určitě přejeme, aby Covid-19 
zmizel, abychom mohli znovu žít normál-
ním životem, ve kterém má své místo jak 
práce, tak i zábava, na kterou jsme zvyklí. 
Buďme tedy všichni zdrávi.

Mgr. Václav Horák
Prezident společnostilivě rozběhla a bez 

-
Prezident společnosti
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Srbce
Je to až k nevíře, ale konec roku je už přede dveřmi.  

Jaký vlastně byl?
Řekla bych jedním slovem, že nároč-

ný! Museli jsme se přizpůsobit ze dne 
na den nejrůznějším omezením a naří-
zením, vypořádat se s nepohodou, no-
vými situacemi i  strachem, který jsme 
možná dlouho nezažili. I  přesto jsme 
to nějak zvládli, za což jsem ráda, i když 
nám moc chybí společné setkávání se, 
krátké popovídání, o zpěvu a tanci ani 
nemluvím! 

(Bezpečné) setkávání a udržení dob-
ré nálady v  obci pro mě byly prioritou. 
A  proto jsem šťastná, že nám v  době 
rozvolněných pravidel vyšlo pořádání X. 
ročníku Turnaje v malé kopané. Ve chvíli, 
kdy tento text píšu by byla taková akce 
nemyslitelná. V myšlenkách se k desáté-

mu ročníku občas vracím...
Standardní sestavu 5 týmů, letos do-

plnil tým z  Olomouce Piráti a  Starosto-
vé, tenkrát s  kapitánem týmu Josefem 
Suchánkem, dnešním hejtmanem Olo-
mouckého kraje. Turnaj vyhrál tým Mo-
ravanka Kojetín, následován srbeckým 
týmem (hurá!), třetí bylo družstvo z Olo-
mouce, no a  těsně pod bednou, a  ještě 
kousek níž, se umístili fotbalisté tělem 
i duší z Pavlovic a Dřínova. Přes všechny 
strachy a  opatření se kulatý ročník Tur-
naje nádherně vydařil, počasí nám přálo, 
užili si starší, mladší i ti nejmenší a už dnes 
se těším na další ročník. 

Díky krásnému počasí jsme zářijo-
vé zasedání zastupitelstva obce během 

dalších omezeních stihli uspořádat ne-
tradičně venku, na čerstvém vzduchu, 
což byla pro všechny nová, ale příjemná 
zkušenost. Hlavním tématem jednání 
bylo projektování nové cestu Za Humny, 
kdy odhadovaná cena bez DPH je 7.240 
tis. korun. Jde o místní komunikaci, která 
patří dlouhodobě mezi vnitřní dluh in-
frastruktury obce, stejně jako kanalizace, 
která také byla tématem jednání.  Alter-
nativu centrální kanalizace nám předsta-
vil přítomný odborník na soustavy do-
mácích čistíren odpadních vod. O  tom, 
zda zvítězí varianta domácích čistíren či 
centrální čistírny, budou mít prostor roz-
hodnout občané obce na prosincovém 
jednání zastupitelstva.  

Dále jsme se podíleli na tradiční mik-
roregionální akci ,,Na bicyklech Němčic-
kem“ , tentokrát bez ofi ciální dojezdové 
obce, a proto přes Srbce (do kopce) letos 
projelo pouze něco přes tři sta cyklistů, 
a  to jsme měli napečeno a  vyškvařeno. 
Snad to příští rok dopadne lépe. 

Za rok, vlastně už za pár dní, začne 
nový rok a s ním i nové výzvy a radosti.

Přeji všem, hodně sil, zdraví, pokoje 
a Lásky!

Jana Přecechtělová Jana Přecechtělová 

Zouvání ponožek bez ukápnutíZouvání ponožek bez ukápnutí

Zastupitelstvo v době kovidové
Zastupitelstvo v době kovidové

Zastupitelstvo v době covidovéZastupitelstvo v době covidové
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Vyhráli úplně všichni!Vyhráli úplně všichni!

Trochu iluzeTrochu iluzeoddělené sprchyoddělené sprchy

Budoucí hejtman Suchánek v akci
Budoucí hejtman Suchánek v akci

Adrenalin pro dětiAdrenalin pro děti
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Tištín
Vážení čtenáři, při psaní mých řádků 

máme za dveřmi advent. Sice ještě neví-
me, zda se dočkáme uvolnění zákazů vyplývajících z nouzové-
ho stavu, přesto se na dobu vánoční mnozí těšíme a intenzivně 
připravujeme. 

Tak jako se ve větších městech připravují vánoční tržnice 
s bohatou výzdobou, i u nás v Tištíně jsme nezaháleli. Tradičním 
symbolem adventu je adventní věnec, vyjadřující věčnost, kolo-
běh života a naději, že se všichni opět po roce setkáme u jedno-
ho stolu. Originální adventní maxi věnec jsme si vyrobili a po-
stupně na něm budeme rozsvěcovat svíce a každou adventní 
neděli se doufejme, u něj sejdeme v centru Tištína.

Velice ráda bych vás pozvala na další akce, které pro vás po-
řádáme a na oblíbené plesy spolků a organizací. Před dvěma 
lety v lednu jsme Vás pozvali do zrekonstruované sokolovny na 
první obecní ples a dohodli jsme se se zastupiteli, že jej budeme 
pořádat vždy po dvou letech, aby byl atraktivnější. Na 9. ledna 
by připadl termín II. Obecního plesu v Tištíně, okořeněný o vy-
stoupení jednoho známého populárního zpěváka. Bohužel, 
doba je tak nejistá, že budeme muset i tuto akci zrušit a pozvat 
vás do Tištína jindy a v lepších časech!  Přeji Vám krásné a po-
kojné svátky!    

Alena Wagnerová, starostka 
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Drazí spoluobčané, kamarádi a příznivci SDH
Letošní rok byl stejně jako u ostatních spolků vzhle-

dem k současné COVID 19 situaci na akce velice chudý. 
Přesto náš sbor nezahálel a v měsíci červnu jsme pro-
vedli sběr železného šrotu a elektroodpadu. 23. srpna 
se náš sbor zúčastnil oslav založení SDH Dřevnovice. 

Naše zásahová jednotka byla v letošním roce velice 
využívána. 20. července se nad Tištínem prohnala silná 
bouře, která ve dvou vlnách přinesla srážky okolo 80 
mm/m2. To způsobilo lokální záplavy, které ohrožovali 
rodinné domy u fotbalového hřiště. Jednalo se o velmi 
náročný dvoudenní zásah. Poděkování patří i okolním 
jednotkám, které nám vypomáhali s  čerpáním vody.  
4. srpna jsme pomáhali v  Nezamyslicích s  čerpáním 
vody na Končinách. Koncem srpna jsme poprvé využili 
vybavení na likvidaci obtížného hmyzu, který byl poří-
zen z dotací Olomouckého kraje. Jednalo se o likvidaci 
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hnízda sršňů ve štítu rodinného domu. Celkem 4x byla naše 
jednotka povolána ke spolupráci se zdravotní záchranou služ-
bou.  V příštím roce bychom rádi usilovali o získání AED (auto-
matizovaného externího defi brilátoru), který by byl platným 
vybavením v naší jednotce a sloužil v případě potřeby všem 
občanům. V  říjnu naše jednotka získala čtyři kusy dýchací 
techniky z HZS Prostějov. 

Rádi bychom Vás také pozvali na náš tradiční ples, který 
se má konat 6.2.2021. Vzhledem k situaci je to ovšem nejisté. 
S přáním lepších zítřků.

SDH Tištín
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sté. 

Klub přátel školy v Tištíně
Když se ohlédnu zpětně na celý rok, 

tak i  přes nepříznivou situaci s  COVID 
19, díky které jsme nemohli realizovat 
spoustu plánovaných akcí, jako jsou na-
příklad tradiční zábava na hody, výlet 
s dětmi do zoo či lampionový průvod, se 
nám i přes to podařilo úspěšně realizo-
vat spoustu jiných událostí. 

Na začátku roku to byl tradiční ples 
Klubu přátel školy a dětské šibřinky, na 
kterých se děti i  rodiče opravdu dob-
ře pobavili díky velmi bohaté tombole 
a  skvělému programu, který zajistila 
skupina Black Rose na plese a MÍJA Míša 
Slouková zase na dětských šibřinkách.       

Určitě nemůžu opomenout projekt 
Příměstský tábor malý zahradník, který 
letos proběhl poprvé, a to opravdu vel-
mi úspěšně pod vedením paní Mgr. Mar-
cely Blumensteinové, která tábor vedla. 

Klub přátel školy v Tištíně podal žádost 
o poskytnutí dotace Ministerstva práce 
a sociálních věcí z Operačního programu 
Zaměstnanost, které bylo ze strany mini-
sterstva vyhověno. Tábor byl zrealizován 
v  Zahradnictví v  Otaslavicích a  okolní 
přírodě. Děti se naučily, jak se pěstuje 
ovoce a  zelenina a  co se z  dobrot vy-
pěstovaných na zahrádce dá chutného 
připravit, což si i  děti sami vyzkoušely. 
Navštívily zříceninu hradu v  Otaslavi-
cích, kde většina dětí byla úplně popr-
vé, vypravily se na exkurzi do Hasičské 
zbrojnice v Brodku u Prostějova. V rámci 
poznávání regionálního zemědělství se 
uskutečnil výlet na Kozí farmu Nikáda 
v Koválovicích a na farmu Agrodružstva 
v  Tištíně. Celý tábor byl veden velmi 
zábavně a  díky tomu si děti z  každého 
týdne odnesly spoustu zážitků, zkuše-

ností a hlavně nových ka-
marádů. To nadšení dětí, 
které jsem viděla při své 
návštěvě v druhém turnu-
su tábora bylo pro mě tou 
největší odměnou, kterou 
naše organizace mohla 
získat, neboť administra-
tivní řízení a vlastní reali-
zace celého tábora bylo 
velmi náročné. Nadšení 
a úsměv na tváři dětí, kte-
ré se zúčastnily prvního 
ročníku a opravdová spo-

kojenost rodičů. Nic víc jsme si přát snad 
ani nemohli. Proto už se těšíme na příští 
rok, kdy proběhne druhý ročník příměst-
ského táboru a to ve čtyřech turnusech 
v červenci.

Prázdniny jsme ale obohatili dětem 
nejen příměstským táborem, ale i špet-
kou koření a to doslova. Na sportovním 
odpoledni s  prvním ročníkem vaření 
kotlíkového guláše. Bylo to něco nového 
a děti to moc bavilo. Určitě z  této akce 
chceme udělat novou tradici. Dříve bylo 
běžnější si uvařit na zahradě guláš v kot-
líku. V  dnešní době to už moc děti ne-
znají, tak proč je to nenaučit? 

Závěr letních prázdnin jsme pak 
ukončili opékáním špekáčků a  letním 
promítáním pod širým nebem. Byla to 
úžasná akce. Děti si opekly špekáčky, 
a  poté jsme jim promítli pohádku na 
plátno. Abychom ještě více naladili po-
cit letního kina, nesměl chybět popcorn. 
Děti byly naprosto nadšené. Toto byla 
i poslední akce Klubu přátel školy, neboť 
další už se nepodařilo realizovat z důvo-
du nepříznivé epidemiologické situace. 
Nicméně pevně věřím, že příští rok bude 
lépe a nahradíme si o to víc to, co jsme 
letos nemohli uskutečnit. Pevně dou-
fám, že začneme už v lednu, a to 23. led-
na tradičním plesem Klubu přátel školy 
Tištín a 24. ledna Šibřinkami. 

Leona Skřeková
předsedkyně Klubu přátel školy Tištín

cely Blumensteinové, která tábor vedla. týdne odnesly
n
m
k
n
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Kulturní a společenský život obce

Tvorovice

Člověk míní, život a „koroňák„ mění. 
Co šlo a bylo povoleno, jsme uspořádali, 
co nešlo a povoleno nebylo a není, ne-
proběhlo a neproběhne. Ale úplně jsme 
se tím „virusem, kazičem akcí„ znechutit 
přece jen nenechali.

Začátek prázdnin ve Tvorovicích rov-
ná se Stanování na hřišti. Rovnice platná 
mnoho let, naštěstí platila i letos, i když 
letos s  odečtem přespolních, z  obav 
z výskytu nechtěné neznámé. Hry, sou-
těže, trampolínu, skákací hrad, bazén, 
stezku odvahy si tentokrát užili pouze 
místní děti.

Oblíbený Mezinárodní fi lmový festi-
val Tvorovice, organizovaným Spolkem 
SYSLOV, si tentokrát s  heslem „nemusí 
pršet, stačí když kape„ střihl pouze jed-
nodenní koronaverzi.

Přece jen pestřejší byl srpnový hodo-
vý program na Sv. Bartoloměje. Zaháji-
la ho páteční zábava pořádaná Soko-

lem Tvorovice. Reprodukovaná hudba 
s  možností písniček na přání, příjemné 
počasí, ale zřejmě hlavně dobrovolné 
vstupné přilákalo nečekaně přibližně sto 
účastníků, což zcela zaskočilo pořadate-
le počítající s poloviční účastí. Poněkud 
méně narváno bylo v  sobotu v  místní 
kapličce při hodové mši svaté. Mše se 
účastnilo patnáct věřících a  je-li nám 
známo, žádný z  nich nebyl na páteční 
zábavě. Tradiční nedělní kulturní pro-
gram jsme letos uspořádali – v sobotu. 
K poslechu hrálo uskupení „Pozdní sběr“ 
z nedalekého Pivína. Pro děti byla k dis-
pozici trampolína, dobrovolnice z  mlá-
dežnického klubu Krokodýl malovala zá-
jemcům, většinou z řad dětí, pohádkové 
motivy na obličej, obec také zajistila in-
stalaci skákacího hradu a nafukovacího 
terče. V průběhu odpoledne zavítal mezi 
hodovníky i hejtman Olomouckého kra-
je pan Ladislav Okleštěk, který přijal po-

zvání starosty obce. K údivu, překvapení 
a možná i nelibosti některých zúčastně-
ných pan hejtman nevyužil trampolíny, 
skákacího hradu ani malování na obli-
čej, ale o  to déle poseděl se starostou, 
místostarostou a  kronikářem. V  neděli 
se konal fotbalový zápas dobrovolní-
ků, kterému se pomístním názvem říká 
Srandamač. Utkání to bylo zcela vyda-
řené, jelikož skončilo remízou a  pouze 
jedním vymknutým kotníkem.

Vydařená byla rovněž akce hned ná-
sledující předškolní víkend. Vědomostní 
a vzdělávací odpoledne s názvem Zpát-
ky do školy vypadá z dnešního pohledu 
možná jako vtip, ale děti si ji užily. Bez-
vadná byla rovněž drakiáda. Po několika 
letech téměř úplného bezvětří se příro-
da rozhodla nám to vynahradit. Foukat 
jen o  trošku víc, hledali bychom draky 
i s dětmi po sousedních katastrech.

A pak všechno zakázali.la ho páteční zábava pořádaná Soko je pan Ladislav Okkleštěk, který přijal po A pak všechno zakázali.kleštěk, k

Zpátky do školyZpátky do školy
Prázdninové stanováníPrázdninové stanování

Návštěva hejtmana na Obecních hodech

Návštěva hejtmana na Obecních hodech
Na bicyklech NěmčickemNa bicyklech Němčickem

Mezinárodní fi lmový festival Tvorovice
Mezinárodní fi lmový festival TvoroviceDrakiádaDrakiáda
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Rybník - červenecRybník - červenec Stavební místa - záříStavební místa - září

Rybník - únorRybník - únor Stavební místa - dubenStavební místa - duben

Rekonstrukce silnice - začínámeRekonstrukce silnice - začínáme

Rekonstrukce silnice - fi nišujeme
Rekonstrukce silnice - fi nišujeme

Z obce
Možná si některý čtenář z předchozího vydání Cesty vy-

baví - regenerace rybníka, inženýrské sítě pro stavební mís-
ta, rekonstrukce silnice do sousední Hrušky. Tři věci, které 
jsou opakovaně zmiňovány. Tři až čtyři roky trvalo od prv-
ního podnětu, od prvního hlasování v zastupitelstvu k do-
končení realizace. Jak to teda vypadá? Rybník jsme napustili 
za dva měsíce od kolaudace (červen – červenec). Z pohledu 
loňských srážek malý zázrak. Inženýrské sítě jsou rovněž ho-
tové a na jedné stavební parcele je již základová deska. A do 
Hrušky si jezdíme po krásném novém asfaltu.

Pevné zdraví a na shledanou v lepších časech.
Jiří Petrovský, starosta Podzimní výsadbaPodzimní výsadba
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Vážení čtenáři,

Sbor dobrovolných hasičů Víceměřice

Ohlédnutí za zahrádkářským rokem

Víceměřice

prožili jsme zvláštní rok, zažili jsme rok zápasu s  korona-
virem. Pro omezení šíření nemoci Covid-19 byla přijata řada 
vládních nařízení, avšak nemoc se i přesto pomalu rozšířila do 
všech obcí. Veškerá opatření a nemoc však nejvíce ovlivnily ži-
vot v pobytových sociálních službách. Obec Víceměřice, jako 
zřizovatel Domova u rybníka p. o., s tím má bohaté zkušenos-
ti. Nemoc se zde i přes přijatá protiepidemiologická opatření 
rozšířila. Ve spolupráci s lékaři a hygienou se rozjel kolotoč tes-
tování a karantén. Velkým problémem je zabezpečit dostatek 
personálu na zajištění provozu Domova (část zaměstnanců je 
v karanténě, část má z důvodu uzavření škol ošetřovné, někdo 
je nemocen). Obec společně s  vedením Domova zveřejnila 

Rok 2020 začal pro hasiče z Víceměřic tradičním plesem, 
dětskými šibřinkami a obcí prošel masopustní průvod i když 
netušili, že to bude na delší dobu poslední akce. Poté začala 
v České republice platit různá omezení kvůli pandemii CO-
VID 19, která se na začátku léta uvolňovala a tím začala opět 
činnost hasičů ožívat. Pyžamová párty byla jedna z prvních 
akcí, kterou hasiči pořádali a  na to navá-
zala soutěžní družstva mladých hasičů, 
mužů, žen, veteránek a  veteránů. Mladí 
hasiči se zúčastnili 5 soutěží v  požárním 
útoku, přípravy akce Gulášvar konané ve 
Víceměřicích a také přípravy soutěže mla-
dých hasičů a  veteránů, která se konala 
na místním hřišti. Nezahálela ani družstva 
veteránů, veteránek, mužů a  žen. Tato 
družstva se zúčastnila 4 závodů. Z  této, 
ne dlouhé, soutěžní sezóny se podařilo 
soutěžním družstvům přivézt 8 pohárů za 

Plni sil a elánu jsme vykročili do no-
vého roku 2020. Jedním z  prvních za-
hrádkářských setkání byla Výroční schů-
ze, na které jsme si zhodnotili uplynulý 
rok 2019 a připravili si a schválili, spous-
tu rozmanitých akcí pro rok letošní. 

„Výzvu občanům“ pro nábor dobrovolníků k vytvoření rezer-
vy dostatečného počtu pracovníků. Přihlásilo se šest zájemců, 
kterým obec tímto děkuje za jejich ochotu pomoci.

Pracovníci Domova v době mimořádných opatření odvádí 
skvělou práci, s nasazením pečují o klienty, i když mnohdy je 
to služba psychicky velmi náročná a vyčerpávající. Vzhledem 
k tomu, že většina zaměstnanců žije v mikroregionu Němčic-
ko, využívám příležitosti jim touto cestou poděkovat za vyna-
ložené úsilí a obětavou práci pro spokojenost klientů.

Všem čtenářům a občanům mikroregionu přeji do nového 
roku především hodně zdraví, štěstí a rodinné pohody.

Eduard Novotný, starosta obce

umístění. I v této nelehké době si mimořádné události ne-
vybíraly volno, a tak zásahová jednotka vyjížděla ke dvěma 
událostem. Požár sena v Domově u rybníka Víceměřice a od-
stranění dřevin z rozlité Brodečky.

Vedoucí mladých hasičů Luboš Novotný

Hned ta první akce, už tradiční Ze-
liáda, byla velice úspěšná, ať z hlediska 
počtu vzorků, ale i bohaté návštěvnosti 
zájemců z obce, i z širokého okolí. O ne-
celý měsíc později jsme začali připravo-
vat Gořalku roku, ale ta se už, bohužel, 

díky vyhlášenému celostátnímu nouzo-
vému stavu neuskutečnila, stejně tak jak 
o  měsíc později Velikonoční výstava, či 
o další měsíc později plánované Hodové 
odpoledne. 

Situace se zklidnila až v červnu, kdy 
jsme hned využili příhodného počasí 
a  sešli se na oblíbené akci Prohlídka 
zahrádek. Na další červnové, tentokrát 
obecní, akci Gulášvar, jsme měli nasaze-
ný zahrádkářský kuchařský tým, ale bo-
hužel, loňské prvenství jsme tentokrát 
neobhájili. 

Další větší, námi pořádanou akcí, 
byl Petanquový turnaj pro okresní za-
hrádkářské organizace. V příjemném za-
hrádkářském klání, v horkém srpnovém 
odpoledni, jsme z  přihlášených osmi 

j p
Vedoucí mladých hasičů Luboš Novotný

j
tu rozmanitých akcí pro rok letošní. va
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SK Víceměřice – Mexiko, z.s.
I s ohledem na omezení, která v letoš-

ním roce panují, jsme 11. 7. 2020 uspo-
řádali tradiční, již XIV. ročník turnaje malé 
kopané „MEXICO CUP“ 2020 – memoriál 
Antonína Dostálíka (člena a  spoluzakla-
datele SK). 

Počasí nám tentokrát vůbec nepřálo, 
téměř celý den bylo deštivo, k  tomu se 
přidalo také výrazné ochlazení. Turnaje 
se zúčastnilo 6 týmů: domácí SK Mexico, 
SK Dřevnovice, Lokomotiva Víceměřice 
„B“, Kobra Kobeřice, Že-stav a dorostenci 
z Nezamyslic. 

Kolem poledne proběhl tradiční ex-
hibiční zápas klientů Domova u Rybníka 
proti výběru hráčů složeného z hráčů do-
mácího SK a dalších týmů. Utkání skon-
čilo nerozhodně 1:1 a tak přišly na řadu 
pokutové kopy, kde byly úspěšnější hráči 
Domova u Rybníka a připsali si tak celko-
vé vítězství  .

Jako zásadní se ukázal odpolední 
zápas SK Mexico – SK Dřevnovice. Ve 2. 
poločase utkání došlo k vážnému zra-

nění brankáře SK Mexico Pavla Iránka.. 
Ať se ti to Pavle pěkně hojí a brzy běháš 
jako dřív. Vzhledem k podmínkám na hři-
šti a tomuto zranění se všechny týmy do-
hodly, že zbylé zápasy budou odehrány 
formou pokutových kopů a to na každé 
straně 5 penalt.

Hráči i  fanoušci se opět mohli těšit 
z příjemného domácího prostředí, výbor-
nou partu lidí, bohatou tombolu a krásné 
ceny, skvělý „catering“ - lahůdky z  grilu 
a děti měli k dispozici i skákací hrad.

Výsledková tabulka:

Pořadí Mužstvo Skóre Body
 1. Že-stav 16: 8 9
 2. SK Dřevnovice 10: 9 9
 3. SK Mexico 13:12 8
 4. Kobra Kobeřice 13:12 7
 5. Nezamyslice-dorost 10:16 6
 6. Lokomotiva „B“ 8:13 4
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poločase utkání došlo k vážnému zra-

nu Němčicko Ně

týmů obsadili krásné druhé místo. Při 
předávání ocenění z  rukou zástupkyně 
Územního zahrádkářského sdružení pro 
nás bylo připraveno ještě jedno velice 
příjemné překvapení. Obdrželi jsme  vý-
znamné zahrádkářské republikové oce-
nění  - Stříbrnou medaili za rozvoj České-
ho zahrádkářského svazu. Obdržení této 
medaile nás velice potěšilo a naznačilo, 
že naše práce a  pořádané aktivity při 

kterých se setkávají lidé, naši i  okolní, 
nejsou úplně zbytečné.

V září jsme ještě stihli uspořádat Vý-
stavu ovoce, zeleniny a  květin, která se 
i  díky společnému termínu s  akcí Mrg 
na kolech, setkala se zájmem návštěv-
níků. Zde jsme ale, již měli opět nasaze-
né roušky a pomalu nastupovala druhá 
koronavirová vlna, spojená s nouzovým 
stavem, která nám opět zhatila naše plá-

nované akce. Zejména nás mrzí Advent-
ní prodejní výstava, která už si i v okolí 
získala dobré jméno a  byla místem se-
tkávání se, přátel a známých ...

Ale rezignovat a naříkat určitě nebu-
deme! S myšlenkou - Bude líp - hledíme 
vstříc s nadějí do nového roku, že bude 
znovu, pro vzájemné setkávání přátel na 
našich akcích opravdu líp. 

 Za ZO ČZS Víceměřice Petr Buriánek

Za přípravu a  průběh turnaje děku-
jeme všem, kteří se jakoukoli měrou na 
něm podíleli a nezbývá než si přát a vě-
řit, že příští rok nám přinese lepší poča-
sí a  příjemnější období ve kterém nám 
bude umožněno XV. ročník turnaje s ra-
dostí uskutečnit. 

Ještě pár řádku k soutěži 2. ligy malé 
kopané ČUS Prostějov, která se v součas-
nosti nachází v zimní přestávce na konci 
fotbalové sezóny 2019/2020. V podzimní 
části jsme odehráli 7 zápasů a sezónu za-
končili na pěkném 2. místě soutěže. 

Standardně článek zakončujeme 
pozváním na připravované akce ke kon-
ci roku a  začátkem příštího (12/2020 
zabíjačka a  maškarní ples 01/2020), ale 
s  ohledem na současnou situaci, kdy 
předpokládáme, že akce budou zrušeny, 
bychom touto cestou rádi všem popřáli 
především pevné zdraví, pevné nervy, 
hodně trpělivosti a nalezení správné ces-
ty v této nové nadcházející době.

Michal Hamala, Vladimír Fialka
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Podzim ve Vitčicích

Vitčice

Společenské a  kulturní dění v  naší 
obci, podobně jako ve světě, se vlivem 
koronavirové pandemie, značně omezilo 
i  v  druhé polovině roku. Téměř všechny 
plánované akce byly pro letošek bohužel 
zrušeny. V  letním období, po rozvolnění 
opatření v  zemi, jsme však stihli ofi ciál-
ně přivítat nové občánky. Za doprovo-
du dětí z  kroužku Veverky pod vedení 
Jany Greplové, jsme uvítali Jana Musílka, 
Apolenu Skalkovou a Zoru Šírkovou. Pří-
jemnou a přátelskou atmosféru podtrhlo 
výborné občerstvení, které tradičně zor-
ganizovaly a připravily naše ženy z Babin-
ce. Novým občánkům přejeme, aby pro-
žívali krásné chvíle nejen v naší malebné 
vesničce, ale také v životě jako takovém. 
Aby měli opravdu štěstí a mnoho život-
ních úspěchů. A vše, co v životě udělají, 
dělají ze srdce a s dobrým úmyslem, ať je 
i díky nim tento svět lepší a krásnější. 

Z našich každoročních akcí se poda-
řilo zrealizovat pouze tradiční vaření po-
videl a  sběr a  moštování jablek s  dětmi 

z kroužku Veverky. Opět moc děkujeme 
všem, od Babince až po omladinu, kteří 
přidali ruku dílu a vyčlenili si čas pro spo-
lečnou „věc“.

Nejčinnější byly v  druhé polovině 
roku mladí hasiči. I  když se nemohli zú-
častnit okrskových soutěží, tak závodili 
jako jednotlivci v dětské TFA. Byla to pro 
ně nová a  v  podstatě první zkušenost, 
kterou hodnotíme jako velmi podařenou 
a musíme je všechny opravdu pochválit. 
Za krátkou, však intenzivní přípravu si 
veliké díky zaslouží zejména Radim Doba 
(člen SDH Vitčice), který je k této soutěži 
v podstatě přivedl. Z první soutěže „Želez-
ný hasič Rychlov“ si naši mladí hasiči při-
vezli dva zlaté poháry, a to Martin Grepl 
(v kategorii starší kluci) a Štěpán Dobrus-
ký (v  kategorii mladší kluci). Úspěšná 
pro naše mladé hasiče byla i soutěž TFA 
pro mladé hasiče v Majetíně, kde získali 
bronzové medaile Martin Grepl (katego-
rie starší kluci), Štěpán Dobruský (kate-
gorie mladší kluci) a  Vendula Krejčířová 

(kategorie mladší holky). Věříme, že další 
rok bude pro všechny naše mladé hasiče 
z  Vitčic opět úspěšný a  budou se moci 
prezentovat na vícero soutěží, ať už jako 
tým či jednotlivci, protože mají opravdu 
co ukázat.  

Pro letošní rok byla nejvíce využita 
budova bývalé školy a její zahrada. V září 
jsme zde připravili stanoviště pro oblíbe-
nou akci „Na bicyklech Němčickem“, kde 
jsme nabízeli výborná perníková kola 
upečená našim šikovným Babincem. 
Od října budovu bývalé školy využívala 
Mateřská školka Mořice jako náhradní 
prostory pro svou činnost. Doufáme, že 
děti a celý kolektiv MŠ Mořice byl u nás 
spokojený a  dětem jsme mohli vytvořit 
příjemné podmínky pro jejich předškolní 
vzdělávání a vývoj. 

Blíží se konec roku, a  ač nevíme, co 
nám ještě přinese, přejeme vám všem 
hlavně pevné zdraví a  užijte si adventní 
čas se svými blízkými v poklidu a lásce.

Ing. Martina Ošťádalová, Ph.D.

Ochutnávka jablečné šťávy Ochutnávka jablečné šťávy 

z prvního lisováníz prvního lisování

Na bicyklech Němčickem -  stanoviště na dětském hřišti
Na bicyklech Němčickem -  stanoviště na dětském hřišti

Mořická školka ve VitčicíchMořická školka ve Vitčicích

Mladí hasiči - ukázka úspěchů v soutěžích TFA mladí hasiči
Mladí hasiči - ukázka úspěchů v soutěžích TFA mladí hasiči

Babinec upekl stovky perní-Babinec upekl stovky perní-

ků, které zdobily jejich po-
ků, které zdobily jejich po-

tencionální následovnice.tencionální následovnice.
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Co jsme všechno letos ve Vitčicích opravili
Díky stávající situaci nebylo možné 

v  letošním roce uskutečnit většinu tra-
dičních kulturních akcí v obci, ale naplá-
nované investiční i neinvestiční projekty  
ohroženy nebyly. 

Z  Programu obnovy venkova Olo-
mouckého kraje jsme opravili fasády na 
obecních budovách. Určitě nejzářivější  
je nová fasáda na víceúčelové budově  č. 
p. 24, která upoutá každého návštěvníka 
naší obce. Její fasádou, opravou chodní-
ku a jejího okolí byla tato etapa ukonče-
na. Dalším obecním objektem, který nut-
ně potřeboval novou fasádu, byl rodinný 
dům č. p. 52. Po jejím zhotovení i tato ne-
movitost prokoukla a v současné době je 
z něj krásný rodinný dům. Obě akce pro-
vedla fi rma Radima Bartíka za Stříbrnic.

V  nově získaném objektu moštárny 
nás trápila stará elektroinstalace, kterou 
se nám podařilo v  průběhu měsíce září 
kompletně zrekonstruovat. Tímto kro-
kem byla zahájena rekonstrukce celého 
objektu, která bude pokračovat i  v  prů-
běhu dalších let. Úspěšnou zátěžovou 

zkouškou nové elektroinstalace bylo le-
tošní již tradiční vaření povidel a mošto-
vání ovoce. 

Z naplánovaných investičních projek-
tů nám ještě zbývá dokončit návrh no-
vého územního plánu Obce Vitčice. Ten 
bude dokončen v příštím roce.

Také jsme za pomoci dotací na obno-
vu drobných sakrálních staveb místního 
významu opravili místní kříže a  sochy. 
Byla opravena Socha Panny Marie Sed-
mibolestné na Dolinách, Socha Anděla 
Strážného s  dítětem, kterou naši před-
kové prozřetelně umístili tak, aby odtud 
návštěvníci mohli pozorovat nejznámější 
potní místa na Moravě – Svatý Hostýn 
a  Svatý Kopeček. Také jsme opravili Ka-
menný kříž Nad rybníkem, železno – ka-
menný kříž na místě obrazu Jana a Pavla 
v Hródníku u Srbeckého potoka, Zelinkův 
kříž v Rovném poli u nepřehlédnutelné-
ho kaštanu poblíž polní cesty k Lopaťáku 
a Kamenný kříž s ohrádkou u školy, který 
je dominantou celé horní části obce. Re-

staurování těchto sakrálních staveb pro-
vedl MgA. Hynek Skoták za pomoci MgA. 
Terezy Holé. Finančně na tyto opravy 
přispěl Krajský úřad Olomouckého kraje 
a Ministerstvo zemědělství České repub-
liky. Takováto hromadná obnova soch 
a  křížů v  obci se uskutečnila naposledy 
v roce 1892 a obec uložila revers na jejich 
obnovu s  tím, že v  případě nedostatku 
prostředků je povinna náklady uhradit 
zástavou nebo prodejem obecních polí. 
Snad jsme v letošním roce touto hromad-
nou obnovou sakrálních staveb dostáli 
závazku našich předků a  naši nástupci 
v ní budou pokračovat.  Myslím, že vizit-
kou každé obce je, jak se stará o  odkaz 
a památky, které nám tu zanechaly pře-
dešlé generace.

Na závěr roku bych Vám rád popřál 
hlavně pevné zdraví a optimismus. Dou-
fejme, že se budeme moci znovu setkat 
na nějaké společné akci ve Vitčicích.

Mojmír Grepl, starosta

Vítání občánků - společná fotografi eVítání občánků - společná fotografi e
Noční směna při vaření povidel
Noční směna při vaření povidel

I f č í i Mik i Ně či k

běhu dalších let. Úspěšnou zátěžovou 

Oprava Kamenného kříže Oprava Kamenného kříže 

s ohrádkous ohrádkou

Nová fasáda rodinného Nová fasáda rodinného 

domu č.p. 52domu č.p. 52

Socha Panny Marie Socha Panny Marie 
SedmibolestnéSedmibolestné
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Ohlédnutí za děním ve Vrchoslavicích

Vrchoslavice

Letní úterky pro děti už po šesté

I  letos čekala na nejmladší z Vrchoslavic, 
letní prázdnináře i děti z okolí pestrá na-
bídka programu na úterní odpoledne. 
V tomto roce většinu úterků připravova-
ly, za podpory obce, naše spolky. Tady je 
malé letní ohlédnutí.

Retro úterý  (připravila Římskokatolic-

ká farnost)

Jak si děti hrály dříve zavzpomínala 
Eva Marečková, která s  pomocí svých 

dcer připravila odpoledne se šviha-
dlem, skákáním přes gumu, školkou 
s  míčem, střelbou ze vzduchovky ale 
i hrou na babu. Nechybělo ani opékání 
špekáčků.

Co všechno jste nevěděli o Sokolu (při-

pravila TJ Sokol Vrchoslavice)

Sokolská uniforma, znak, historie cviče-
ní – to dětem představila Iva Baláková. 
Pak je čekalo náčiní, ale taky soutěže, hry 
a spousta zábavy nejen v sokolovně, ale 

taky na farské zahradě s rodinou Cäsaro-
vou a Broňou Žáčkovou. 

Branný závod aneb jak to bylo na kon-

ci II. světové války (připravila Římsko-

katolická farnost)

Prohlídka válečného krytu na místní faře, 
hod na cíl, první pomoc, poznávání stát-
ních symbolů, topografi cké značky ale 
hlavně návštěva uniformovaného vojáka, 
člena KVH Dukla Prostějov Zdeňka Bez-
rouka a ukázka dobových zbraní.

Výprava za telátky (připravila Římsko-

katolická farnost, s podporou MAS Ha-

nácký venkov)

Povídání o  hospodářských zvířatech, 
ukázka krmení, dojení, ale taky výroba 
ovocného koktejlu, soutěže, malování 
nebo znalostní kvíz. Odbornou část za-
jistil Roman Palát se ZOD Agrispol Moři-
ce, ovoce na koktejl věnoval Ivan Baleja.

Jogohrátky (připravila TJ Sokol Vrcho-

slavice)

Zklidnění mezi úterky vnesla Jitka Svozíl-
ková  cvičením a hrami s prvky jógy. 

Vrchoslavice ve středověku (připravila 

skupina historického šermu Aqua For-

tis, s podporou MAS Hanácký venkov)

Meče, brnění, středověká bitva, ale taky 
lovení rybiček, jízda na koníkovi, házení 
na cíl, střelba z kuše a další atrakce. To vše 
pro děti připravili členové Aqua Fortis. 
Čtyři desítky dětí si odnášely nejen zážit-
ky, ale i účastnické diplomy. 

Poslední prázdninová výprava 

Letošní poslední výprava v režii obce za-
mířila do Mořic na Mokroš. Tam děti čeka-
lo hledání vlastního plyšového pokladu 
podle pexesové kartičky. Našli všichni!

Prázdninové školkování

Letos mohly naše děti navštěvovat Mateř-
skou školu i o prázdninách. Obec Vrchosla-
vice pro žáky  MŠ, ale i mladší žáky ZŠ, pro 
ně v  důvěrně známém prostředí školky, 
připravila formou Prázdninového školko-
vání na dva týdny program plné zábavy, 
učení a  pohody. V  prvním týdnu se dětí 
zúčastnily dobrodružného putování po 
celém světě s Dráčkem  Mráčkem. V násle-
dujícím týdnu k dětem přicestoval z daleké 
Antarktidy Tučňák Eda. Pochoutky z  ku-
chyně Daniely Bosákov a Broni Žáčkové si 
děti nemohly vynachválit. Celou dobu se 
dětem věnovaly mladé pedagožky Barbo-
ra Bašková a  Bohuslava Fréharová, s  pro-
gramem pomáhala Dorota Bašková a  na 
vše dohlížela zkušená Lenka Štarhová.

Hřiště v zahradě mateřské školy 

Jakmile v mateřské škole skončilo prázd-
ninové školkování, začala plánovaná mo-
dernizace venkovního areálu.  
Dětské hřiště v MŠ bylo Popelkou, která 
byť udržovaná a stále funkční, měla nej-
lepší léta již za sebou. Když jsme v roce 
2019 získali v krajském kole soutěže Ves-
nice roku Modrou stuhu, rozhodli jsme 
se, že dotační titul od Ministerstva pro 
místní rozvoj plynoucí z tohoto titulu vy-
užijeme právě na dětské hřiště pro naše 
nejmenší. Co našim dětem chybí a  co 
pro jejich rozvoj a  dovednosti by mělo 
hřiště obsahovat, daly dohromady (včet-
ně nákresu) učitelky z  MŠ. Investice za 
1,2 milionu korun přinesla dětem kromě 
tradičních hracích prvků i dopravní hři-
ště, výukový altán s možností připojení 
na wifi  a víceúčelovou terénní vlnu např. 
i  pro zimní radovánky. Při slavnostním 
otevření areálu vyl vysazen strom a děti 
obdržely nové koloběžky od Nadace 
ČEZ v rámci podpory regionů. 

Branný závodBranný závod Úterek o SokoluÚterek o Sokolu
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Hody

Vypadá to, že letos poslední pořádanou 
akcí, byly hody. Poděkování patří hasičům 
za sobotní dopoledne plné dobré nálady. 
Jejich gulášová ochutnávka přilákala ne-

jen soutěžící, ale taky milovníky tohoto 
tradičního jídla. Pro mladší generaci od-
poledne plné her a soutěží připravila sku-
pina historického šermu Agua Fortis. 

Nedělní hodová mše byla už tradičně 
spojená se žehnáním úrody. Nechyběly 
ani krojované děti.

Výsadba letos trochu jinak

Původní plán pokračovat v druhé etapě 
výsadby v lokalitě Hliník opět formou bri-
gády zhatilo vyhlášení nouzového stavu. 
I  tak se podařilo zasadit 100 listnatých 
stromů a 200 keřů, zamulčovat je a udělat 
oplocenky. Byl tím realizován další inter-
akční prvek, který byl projektován v rámci 
komplexních pozemkových úprav v  na-
šem katastru.  

Vzpomínka

Dne 16.12.2020 by se dožil 100 let pan 
Vladimír Horák, dlouholetý učitel na měš-
ťanské škole v  Němčicích nad Hanou, 
kronikář obce Vrchoslavice a dopisovatel 
Moravské zemské knihovny v  Brně. Kdo 
jste ho znali, vzpomeňte s námi.
Všem čtenářům Cesty přeji klidné vánoč-
ní svátky, do roku 2021 pevné zdraví, ote-
vřenou mysl a pozitivní postoj ke všemu, 
co nám nový rok přinese. 

Dušan Svozílek
Starosta obce Vrchoslavice

Hodové kolotoče ve VrchoslavicíchHodové kolotoče ve VrchoslavicíchNové dopravní hřištěNové dopravní hřiště

Středověká bitvaStředověká bitvaPrázdninové školkováníPrázdninové školkování
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Memoriál Františka ProcházkyMemoriál Františka Procházky

CESTA - Zima 202020202002020C

Pohádkový Hájek 
Pohádkový Hájek 

Želeč
Přestože nás koronavirová krize pořád trápí a opět zasta-

vila konání všech společenských akcí, jsme rádi, že jsme se 
mohli aspoň během léta trochu nadechnout a pobavit na kul-
turních akcích pořádaných obcí nebo našimi spolky. Ať už ha-
sičská Letní noc nebo fotbalový Memoriál Františka Procházky, 
hodová zábava či Pohádkový Hájek, všechny akce se vydařily 
a nabily nás novou energií pro boj s pandemií v druhé vlně. 

A nejen s pandemií jsme museli bojovat. To jsme si vůbec 
nepomysleli, když členové SDH Želeč byli 14.6. pomáhat s ná-

sledky povodní v obci Šumvald na Šumpersku, že podobnou 
pomoc budeme brzy sami potřebovat.  V neděli 28.6. června 
potrápila naši obec blesková povodeň, která zatopila přede-
vším centrum obce a  voda se dostala občanům do sklepů, 
průjezdů a zahrad. 

Všichni doufáme, že to špatné jsme si už pro letošek vybrali 
a už nás čeká jen to dobré. Věříme, že příští rok už bude vese-
lejší. Přejeme všem klidné a pohodové Vánoce a vše nejlepší 
v roce 2021! 

HodyHody

HodyHody

HodyHody

Želečská třináctkaŽelečská třináctka
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Pohádkový Hájek Pohádkový Hájek 

Povodeň Povodeň 

Povodeň Povodeň 

Pomoc Šumvaldu 11.6.2020Pomoc Šumvaldu 11.6.2020 Pomoc Šumvaldu 11.6 2020
Pomoc Šumvaldu 11.6 2020Pohádkový Hájek Pohádkový Hájek 

Pohádkový Hájek Pohádkový Hájek 

Pohádkový Hájek 
Pohádkový Hájek 

Pohádkový Hájek Pohádkový Hájek 
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ŽIJEME V NOVÉM TISÍCILETÍ 2000-2020

Dobromilice

Hruška

Doloplazy

Dřevnovice

Dobromilice

Regionální muzeum před realizací
Regionální muzeum před realizací

Regionální muzeum po realizaci
Regionální muzeum po realizaci

Regionální muzeum po realizaci
Regionální muzeum po realizaci

Doloplazy

Víceúčelové hřiště
Víceúčelové hřiště

Víceúčelové hřiště
Víceúčelové hřiště

Dřevnovice

Komunitní dům v Dřevnovicích před realizací

Komunitní dům v Dřevnovicích před realizací

Komunitní dům v Dřevnovicích po realizaci

Komunitní dům v Dřevnovicích po realizaci

38

Hruška

Hasičská zbrojnice v průběhu realizace
Hasičská zbrojnice v průběhu realizace

Hasičská zbrojnice po dokončení realizace

Hasičská zbrojnice po dokončení realizace
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Mořice Němčice nad HanouMořice

Zahrada pěti smyslů realizace
Zahrada pěti smyslů realizace

Zahrada pěti smyslů před realizací
Zahrada pěti smyslů před realizací

Zahrada pěti smyslů dnes
Zahrada pěti smyslů dnes

Němčice nad Hanou

Budova Základní školy před rekonstrukcí
Budova Základní školy před rekonstrukcí

Budova Základní školy po rekonstrukciBudova Základní školy po rekonstrukci

Budova Základní školy - rekonstrukceBudova Základní školy - rekonstrukce

39

Koválovice - OsičanyKoválovice  Osičany

Poldr Koválovice
Poldr Koválovice

OÚ v Koválovicích
OÚ v Koválovicích

Obecní obchod a hospoda na koupališti v Osíčanech
Obecní obchod a hospoda na koupališti v Osíčanech
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Obecní zabíjačka archiv
Obecní zabíjačka archiv

Nezamyslice

Pivín

Pavlovice u KojetínaNezamyslice

Nezamyslice - Zimní olymppijáda
Nezamyslice - Zimní olymppijáda

Nezamyslice - Tradiční vinobraní
Nezamyslice - Tradiční vinobraní

Nezamyslice - Silvestrovské otužování
Nezamyslice - Silvestrovské otužování

Pavlovice u Kojetína

Sokolovna - dnesSokolovna - dnes

Rekonstrukce sokolovny před realizací
Rekonstrukce sokolovny před realizací

Rekonstrukce sokolovny po realizaci
Rekonstrukce sokolovny po realizaci

Pivín

CESTA - Zima 2020

Pivínská zabíjačka 2019Pivínská zabíjačka 2019

Obecní zabíjačka archiv
Obecní zabíjačka archiv
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Rekonstrukce Víceúčelového areálu v průběhu realizace
Rekonstrukce Víceúčelového areálu v průběhu realizace

Rekonstrukce Víceúčelového areálu po realizaci

Rekonstrukce Víceúčelového areálu po realizaci

Srbce

Tvorovice

TištínSrbce

Rekonstrukce Víceúčelového areálu před realizací

Rekonstrukce Víceúčelového areálu před realizací

Tištín

Sokolovna 2019 po rekonstrukciSokolovna 2019 po rekonstrukci

Sokolovna Tištín, 1920
Sokolovna Tištín, 1920

Sokolovna před rekonstrukcí 2018
Sokolovna před rekonstrukcí 2018

Infformační noviny Mikrore

Chodník Chodník 
na hřbitov (před realizací)
na hřbitov (před realizací)

41egionu Němčickko egionu Něm

Chodník na hřbitov (realizace)
Chodník na hřbitov (realizace)

Chodník na hřbitov (po realizaci)
Chodník na hřbitov (po realizaci)
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Víceměřice

Vrchoslavice

Vitčice

Želeč

Víceměřice

Chráněné bydlení před realizací
Chráněné bydlení před realizací

Chráněné bydlení po realizaciChráněné bydlení po realizaci

Vitčice

Hostinec před realizací
Hostinec před realizací

Hostinec po realizaciHostinec po realizaci

Vrchoslavice

42

9. Ročník Běhu osvobození ve Vrchoslavicích roku 2019
9. Ročník Běhu osvobození ve Vrchoslavicích roku 2019

7. Ročník Běhu osvobození ve Vrchoslavicích roku 2017
7. Ročník Běhu osvobození ve Vrchoslavicích roku 2017

5. Ročník Běhu osvobození ve Vrchoslavicích roku 20155. Ročník Běhu osvobození ve Vrchoslavicích roku 2015

CCESTA - Zima 2020

Želeč

Čelní pohled sokolovna před rekonstrukci
Čelní pohled sokolovna před rekonstrukci

Čelní pohled kulturní dům po rekonstrukci
Čelní pohled kulturní dům po rekonstrukci
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Mikroregion Němčicko se baví

Na bicyklech Němčickem

g

Mikroregion Němčicko se baví 2017
Mikroregion Němčicko se baví 2017Mikroregion Němčicko se baví 2002Mikroregion Němčicko se baví 2002

Mikroregion Němčicko se baví 2002
Mikroregion Němčicko se baví 2002

Na bicyklech Němčickem dojezd v Dřevnovicích 2018
Na bicyklech Němčickem dojezd v Dřevnovicích 2018

Na bicyklech Němčickem - dojezd Doloplazy 2014

Na bicyklech Němčickem - dojezd Doloplazy 2014

Na bicyklech Němčickem-dojezd v Mořicích 2019
Na bicyklech Němčickem-dojezd v Mořicích 2019

Na bicyklech Němčickem dojezd ve Vrchoslavicích 2015
Na bicyklech Němčickem dojezd ve Vrchoslavicích 2015

Na bicyklech Němčickem dojezd ve Vitčicích 2017
Na bicyklech Němčickem dojezd ve Vitčicích 2017

Na bicyklech Němčickem_dojezd v Tvorovicích 2013Na bicyklech Němčickem_dojezd v Tvorovicích 2013

Na bicyklech Němčickem_dojezd v Tištíně 2012

Na bicyklech Němčickem_dojezd v Tištíně 2012
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MAS Hanácký venkov
Vážení a milí čtenáři,
Dovolte, abych Vás, alespoň prostřednictvím několika málo 

dílčích informací, seznámil s  činností MAS Hanácký venkov 
v druhém pololetí roku 2020.

Projekty obcí v  oblas-

ti bezpečnosti dopravy 

(IROP)

Na konci října byl po své 
realizaci proplacen projekt 
Města Němčice nad Hanou:

Rekonstrukce chodníků 
ulice Šafaříkova, Němčice 
nad Hanou

Předmětem projektu 
byla rekonstrukce chodníků 
vedoucích z centra města na 
jeho okraj - ulice Šafaříkova, 
podél silnice II. třídy číslo 433 
(Prostějov – Mořice). Stavba 
byla rozdělena do dvou úseků: úsek č. 1 má přibližnou délku 
450 metrů, s šířkou chodníku 1,5 až 2 metry; úsek č. 2 o délce 
130 metrů má šířku chodníku 1,6 metru.

Celkové výdaje: 2 453 921,47 Kč
Dotace: 1 093 286,63 Kč

Několik dalších projektů je vybráno k podpoře a realizace či 
příprava na realizaci u nich probíhá. Jde o rekonstrukce či bu-
dování chodníků v obcích: Tištín, Mořice, Dřevnovice a Vitčice. 
A také o rekonstrukce komunitních prostor v Želči a Vincencově.

Regionální projekty svazku obcí v oblasti odpadového 

hospodářství (OPŽP)

V  roce 2020 byly zpracovány a  předloženy do příslušných 
výzev dva regionální projekty, zaměřené na pořízení vybavení 
v rámci odpadového hospodářství obcí. Oba projekty byly vy-
brány k podpoře a po výběru dodavatele budou v první polovi-
ně roku 2021 realizovány:

Doplnění systému pro separaci KO DSO Hanácký venkov II
Zapojeno 15 obcí s celkovým požadavkem 34 velkoobjemo-

vých kovových kontejnerů a 896 menších nádob a kontejnerů 
na separovaný odpad (papír, plast, sklo, bio atd.). Celková před-
pokládaná cena: 4 702 665,- Kč, dotace 85%.

Využití bioodpadu v obcích DSO Hanácký venkov II
Zapojeno 16 obcí s celkovým požadavkem 1133 domácích 

kompostérů, tři štěpkovače a dva kontejnery na textil. Celková 
předpokládaná cena: 5 181 014,- Kč, dotace 85%.

Podpora spolkové infrastruktury v regionu (PRV)

V rámci letos proběhlé výzvy k předkládání projektů na pod-
poru spolkové infrastruktury bylo na úrovni MAS k podpoře vy-
bráno celkem 14 žádostí, u kterých nyní probíhá fi nální ověření 
způsobilosti na Regionálním odboru SZIF v Olomouci. Všechny 
projekty by měly být v průběhu roku 2021 zrealizovány.

Žadatel Název projektu Dotace

MĚSTYS NEZAMYS-
LICE

Výstavba a vybavení venkovní 
klubovny na hřišti

191.180

Sokol Tvorovice, z. s. Sportovní a kulturní areál Tvo-
rovice

261.640

Tělocvičná jednota 
Sokol Vrchoslavice

Rozšíření klubového zázemí 
s kuchyňským koutem

372.680

Tělovýchovná jed-
nota Pavlovice u Ko-
jetína, z. s.

Přístřešky v  prostoru zázemí 
pro veřejnost

400.000

SH ČMS - Sbor dob-
rovolných hasičů 
Nezamyslice

Vybavení klubovny SDH Neza-
myslice

100.000

Obec Vitčice Rekonstrukce elektroinstalace 
objektu moštárny Vitčice

239.436

Místní ženy, z.s. Vybavení klubovny spolku 100.000
Obec Pivín Úprava zázemí hasičské zbroj-

nice pro spolkovou činnost
166.496

TJ Sokol Brodek 
u Prostějova, z.s.

Sokolovna Brodek - vybavení 
a rekonstrukce

233.675

Římskokatolická far-
nost Nezamyslice na 
Hané

Vybavení zpěvárny - fara Neza-
myslice

148.736

Obec Želeč Rekonstrukce a vybavení spol-
kové místnosti - myslivna

277.622

Obec Pustiměř Klubovna SDH Pustiměř 298.560
Myslivecký spolek 
Němčice nad Hanou

Vybavení myslivny 132.228

„Divadelní společ-
nost Větřák Pivín“ - 
zapsaný spolek

Tradice hanáckého venkova 182.080

Milí čtenáři, chtěl bych Vám závěrem, jménem celého pra-
covního kolektivu „Hanáckého venkova“, popřát pokojné prožití 
vánočních svátků po boku Vašich blízkých či se vzpomínkou na 
ně.

Dominik Vlč, ředitel MAS
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POVÍDÁNÍ O VÁNOCÍCH 
– HISTORIE VÁNOČNÍHO STROMEČKU

Také se těšíte každý rok na Vánoce?  
Neznám člověka, kterému by opojné 
kouzlo Vánoc neučarovalo. Vánoční 
svátky v sobě skrývají spoustu symbolů, 
tradic, zvyků a pověr, pro každého z nás 
je jedním ze základních symbolů ozáře-
ný vánoční stromeček, pod který Ježíšek 
naděluje dárky. Ale známe všichni histo-
rii ozdobeného vánočního stromečku? 

Historie zdobení stromů pochází 
z  dob pohanských magií a  kouzel sou-
visejících s  kultem Slunce, jeho matky 
Asratry a  kultem zelených stromů. Ten-
krát se slavily „svaté noci“, které byly 
zasvěceny slunečnímu božstvu, při 
nichž se tančilo pod stromy, které byly 
ozdobeny ovocem, sladkostmi a  světly.  
Zvykem germánských národů zase bylo 
k poctě boha Slunce o svaté noci stavě-
ní ozdobených stromů před domy. Na 
ně umisťovali světla a  takto ozdobené 
stromy, především jedle, nazývali zim-
ní máje. Staří Římané uctívali jedličku, 
která pro ně byla symbolem Saturnálií, 
či-li slavností slunovratu. Při keltských 
oslavách znamenaly stromy symboly ži-
vota, světla na nich byly symboly Slunce 
a také věřili, že větvičky chvojí přinášejí 
štěstí, zdraví a úspěch. Naši předkové za 
stálezelené kultovní stromy považovali 
především jedle, ale i  cypřiše. Původně 
se takto zdobily stromy ve volné přírodě, 
až později se tento zvyk přenesl do lid-
ských obydlí.

Za skutečného předchůdce vánoční-
ho stromku můžeme považovat chvojku. 
Byla to velká jedlová větev, která byla oz-
dobená různými pamlsky a  sladkostmi. 
Původně se zavěšovala nad vchodové 
dveře špičkou dolů. Protože lidé byli od 
pradávna přesvědčeni, že v  určité dny 
mohou mrtví vstupovat do světa živých 
a zaujmout jejich místo, snažili se je pře-
lstít. Mrtvé duše se nasytily venku a pak 
již netoužily zaujmout místo živých 
u slavnostní večeře.  Postupně se chvoj-
ka začala zdobit jablky, ořechy, vejci, 
červenými stuhami a papírky, sušených 
ovocem, cukrovím, perníčky, dřevěnými 
ozdobami a  lojovými svíčkami. O  něco 
později se chvojka přesunula do domů, 
věšela se nad stůl špičkou dolů, pak se 
začala připevňovat opačně – za špičku 
a nakonec se z chvojky stal celý strom.

Podle legendy o  vzniku oz-
dobeného vánočního stromu byl 
prvním, kdo takový strom použil, 
irský opat Kolumbián, kterému 
byl svěřen úkol, aby v Burgundsku 
tamním pohanům kázal o svátku 
narození Krista. Aby přilákal co 
nejvíce posluchačů, sestavil hoří-
cí pochodně do tvaru kříže a ten 
umístil na starobylý obřadní jeh-
ličnan, který byl dříve modlou 
uctívanou v době slunovratu. Zář ohně 
přilákala velké množství lidí, kteří si vy-
slechli Kolumbiánovo vyprávění o  Spa-
sitelově narození. Ozdobený strom se 
tímto stal symbolem Ježíšova narození.

První, historicky doložená zmínka 
o  ozdobeném vánočním stromku po-
chází z roku 1419. V Německu, ve městě 
Freiburg ověnčili členové pekařského 
cechu na Vánoce strom na náměstí jabl-
ky, oplatkami, perníky, ořechy a papíro-
vými růžemi. Ještě v 16. století považo-
vala církev strojení vánočního stromku 
za pohanský zvyk. Koncem 16. století 
ale i církev již ozdobený vánoční strome-
ček přijala, a přidala křesťanský význam. 
Strom (dřevo) se stal symbolem života 
Krista. Do jesliček ze dřeva byl uložen 
při narození a na dřevěném kříži zemřel. 
Zelené větve znamenají věčný život, 
jablka připomínají pramáti Evu a  její 
první hřích, ořechy přivolávají lásku. Od 
poloviny 17. století se vánoční stromek 
přesouval z veřejných prostor do šlech-
tických a  bohatých měšťanských rodin, 
až se zvyk v  19. století rozšířil po celé 
Evropě. 

První vánoční stromeček v  Čechách 
se rozzářil v roce 1812 v Praze před do-
mem ředitele Stavovského divadla Jana 
Karla Leibicha. Ten znal tuto tradici ze 
své rodné Mohuče a chtěl vzpomínkou 
na své dětství potěšit své české přátele 
a  zároveň jim připravit na každoročně 
pořádaném vánočním večírku hezké 
překvapení. Jako poděkování od svých 
přátel dostal vánoční dar – jeho splace-
né směnky. 

Během 30 let se stal vánoční strome-
ček běžnou tradicí mezi panstvem a měš-
ťanstvem. Na vesnice pronikal tento 
nový vánoční symbol jen velmi pomalu. 
Strojení zimních májů, chvojek a rozměr-

né betlémy nové vánoční tradici dlouho 
odolávaly. I  přesto, že nový zvyk nešel 
tradiční cestou, ale od panstva k prosté-
mu lidu, přeci jen jej do konce 19. století 
přijala celá naše zem jako vánoční tradici. 
Na venkově se však vánoční stromeček 
zdobil podle venkovských tradic. Stro-
meček zde byl chápán jako náboženský 
symbol a rovněž jeho ozdoby. Strom sám 
byl symbolem světa, jeho zelené větve 
symbolizovaly Kristův věčný život, papí-
rové růže na větvích uctívaly Pannu Ma-
rii, rozvěšená jablka symbolizovala Evu, 
matku lidského rodu. Podle této symbo-
liky se zdobil strom v kostelích. V domác-
nostech se pak stromeček zdobil velmi 
skromně.  Malovanými perníčky a  jiným 
pečivem, sušeným ovocem, jablky, jako 
atributy zdraví, ořechy jako přivolávače 
lásky a  štěstí a  červenými stuhami. Vá-
noční stromky se původně věšely nad 
štědrovečerní stůl, později se stavěly do 
dřevěného podstavce ve tvaru kříže a ne-
odmyslitelně k  němu patřily rozsvícené 
svíčky jako symbol věčného světla z Bet-
léma. 

Helena Ferencová

h ě é b lé é á č í d dl h
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